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VIRWUERT
   
L éif  Dauler L eit,  

No engem W anter mat vill Schnéi,  wouriwwer nit në mmen 
eis Kanner sech gef reet hunn,  ass d’ F réij oer um Virmarsch. 
Dobaussen gesäit een dat schonn gutt,  well Deeg ginn rë m 
méi laang an T emperaturen ginn rop. D’ Natur erwächt an 
déi Dausenden vun T ulpen an Narzissen,  déi mir de 
leschten H ierscht laanscht eis H aaptstrooss gesat hunn,  
bléien an voller Pracht.  

Vill L eit prof itéieren vum gudden W ieder f ir raus an eis 
B ë scher spadséieren ze goen an d’ Autopédestren am 
gaunzen L aund erliewen momentan een Revival. O ch den 
AP zu Rë mmerig ass gutt besicht bedingt duerch déi vill a 
positiv Reklamm an de sozialen Medien. 

T rotzdem ass och 2021 kee normaalt J oer an mir hunn nach 
ë mmer mat C ovid- 19 ze kämpf en. J iddereen vun eis ass 
nach wie vor gef uerdert a muss sech un d’ Virschrë f ten vun 
der Regierung halen am Respekt een f ir deen aneren,  well 
në mmen zesummen kommen mir aus dë ser Kris raus. 
D’ I mpf ung ass f ir mech di eenzig Méiglechkeet f ir lues awer 
sécher zur Normalitéit zeréck ze f annen,  och wann et 
sécherlech nach e puer Méint dauert bis de G ros vun der 
B evë lkerung geimpf t ass. 

Mee elo zeréck zur Duerf -  an G emengepolitik. 

Am J anuar koum et zu engem W iessel am Schäf f erot. Den 
F ernand Mü ller ass vum G emengerot als neien éischten 
Schäf f en gewielt ginn. Ech wë nschen dem F ern eng 
glécklech H and an eng gutt a konstruktiv 
Z esummenaarbecht mam Marc an mir f ir eis G emeng 
beschtméiglech weider ze bréngen. 

Den Detail zu dë sem W iessel kë nnt dir am Sitzungbericht 
an den Préizerdauler Noriichten 04/ 2020 vum 20. 
November noliesen. 

Di gréisst Erausf uerderung an den nächsten W ochen an 
Méint f ir eis G emeng ass natierlech den Neibau vun eiser 
Schoul. Mir hunn zwar hei eng oder zwou Ronnen méi 
gedréint an villäicht bë ssen Z äit verluer mee et war wichteg 
all Elementer mat af léissen ze loossen ( z.B . d’ Erhalen vum 
H arpeshaus,  Analy se vum Schlesserhaus) . Eiser G emeng 
ass et wichteg den Patrimoine vun eisem Duerf  ze schü tzen 
an dof ir soll d’ H aus H arpes an den Schoulkomplex  mat 
agebonnen ginn. 

D’ Schlesserhaus kann esou parallel komplett f ir den 
bezuelbaren W unnraum ë m an ausgebaut ginn. 

 

W eider Proj eten kommen lues awer sécher op hir Z illinn:  

No der Dauler Kaul,  dem Kinnë besch an Proz huet och elo 
d’ Renk eng f onkelnei Spillplaz,  sou dass all eis grouss 
Spillplazen komplett erneiert sinn an d’ Kanner vun 
deenen f lotten I nf rastrukturen kë nnen prof itéieren. Vill 
Spaass beim Austoben!  

Den interkomunalen „ B ë schkierf echt H ieselgriecht“  zu 
Rë mmerig ass q uasi f äerdeg. Mir waarden j ust nach op 
wuessbart d‘ W ieder f ir dass eis Streewiss kann ugeséit 
ginn. O ch um Kierf echt bei der Kirch gë tt eng Streewiss 
aménagéiert. 

D’ B reck vum neien Parking iwwert d’ B aach bei d’ F abrik 
zu Platen huet mussen komplett sanéiert ginn. Deen 
neien I wwergank ass elo behë nnertegerecht an och eis 
Véierbeener brauchen keng Angscht méi ze hunn f ir 
driwwer ze goen. 

B eim PAG  sinn mir dann och op der leschter L igne droite 
ukomm,  mir waarden j ust nach op d’ Approbatioun vum 
Ministè re,  desweideren sinn mir am gaang um neien 
B autenreglement ze schaf f en. 

De neien Subsidenschlë ssel f ir eis Veräiner ass dë st J oer 
f ir d’ éischte Kéier applizéiert ginn. Eng Maj oritéit vun de 
Veräiner konnt esou ee grousse Surplus verbuchen wat 
hinnen sécherlech hë llef t hir f inanziell Situatioun 
opzebesseren zemol wou d’ Recetten an Z äiten vun 
C O VI D- 19 minimal ausf alen. Mir hof f en dass sie esou hir 
Aktivitéiten am kulturellen an sportlichen B eräich 
kë nnen oprechterhalen. 

L eider ginn et och Dossieren an deenen d’ G emeng all 
Démarchen gemeet huet an elo zum W aarden 
gezwongen gë tt. Sou mussen z.B . am Dossier 
B auschuttdeponie an am Dossier Ë m-  a Neibau vun der 
Vë los-  an Q uadrix piste hannert der F abrik nach weider 
Ë mweltétuden gemeet ginn. Mir bleiwen awer 
selbstverständlich um B all f ir dass och dë s Proj eten 
kë nnen ë mgesat ginn. 

2021 wäert sécher och weiderhin keen normaalt J oer 
ginn,  trotzdem wë nschen ech I ech schéin O uschteren an 
een f lott F réij oer,  bléif t gesond. 

     Marc G ergen 
B uergermeeschter 
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C hers concitoy ens,  

Aprè s un hiver avec enf in de nouveau de la neige,  dont non 
seulement nos enf ants se sont réj ouis,  l’ arrivée du printemps 
est devant la porte. D’ ailleurs on le voit déj à  trè s bien,  les 
j ournées se prolongent et les températures augmentent. L a 
nature se réveille et les milliers de tulipes et j onq uilles 
plantées l’ automne dernier le long de la route principale se 
présentent dans toute leur beauté. 

B eaucoup de gens prof itent de la bonne météo à  f aire des 
balades dans nos f orê ts et les autos-  pédestres nationaux  
connaissent un véritable «  boom » . C ’ est également le cas 
pour l’ auto- pédestre de Reimberg leq uel est bien visité dû  à  
une pub trè s positive sur les réseaux  sociaux . 

Pourtant l’ année 2021 n’ est pas une année normale et nous 
luttons touj ours contre le C ovid- 19. C hacun doit participer au 
bien de la communauté et il est ex igé à  ce q ue chacun se 
tienne aux  rè gles du gouvernement dans le respect d’ autrui,  
car seulement unis nous pouvons sortir de cette crise 
pandémiq ue. L e vaccin est selon mon opinion le seul moy en 
à  retrouver peu à  peu une certaine normalité du q uotidien,  
mê me si cela pourra encore durer des mois j usq u’ à  ce q u’ une 
maj orité de la population soit vaccinée. 

Retournons à  la politiq ue communale. 

En j anvier nous avons eu un changement au niveau du collè ge 
échevinal. F ernand Muller f ut nommé aux  f onctions de 1er 
échevin par une large maj orité des membres du conseil 
communal. J e lui souhaite une main heureuse dans l’ ex ercice 
de sa f onction et une bonne collaboration avec Marc et moi 
dans l’ intérê t de notre commune. Des inf os supplémentaires 
à  ce suj et ont déj à  été communiq uées dans la derniè re 
édition des «  Préizerdauler Noriichten » . 

L e plus grand déf i dans les prochaines semaines et mois à  
venir pour notre commune est évidemment l’ élaboration des 
plans et devis pour la construction d’ un nouveau campus 
scolaire. C omme il nous était important q ue tous les éléments 
soient pris en compte dans ce proj et ( p.ex  préserver la valeur 
architecturale de la maison H arpes,  l’ analy se des possibilités 
q u’ of f rirait la maison Schlesser) ,  nous avions certes perdu un 
peu de temps,  mais j e dirai q ue cela valait vraiment la peine. 
En intégrant l’ ancienne maison H arpes dans le proj et du 
nouveau complex e scolaire,  nous pourrions préserver le 
patrimoine culturel en combinaison avec une architecture 
contemporaine. Dans un avenir proche,  la maison Schlesser 
pourra ê tre transf ormée en logements à  coû ts modérés. 

 
 

D’ autres proj ets seront terminés peu à  peu :  

Aprè s la Dauler Kaul,  Kinnebë sch et Pratz,  la Rénk a 
également reç u un nouveau terrain de j eux . Ainsi tous 
nos terrains de j eux  ont été complè tement renouvelés 
et les enf ants pourront ainsi en prof iter. J e voudrais 
leur souhaiter dè s à  présent un bon déf oulement !  

L e cimetiè re f orestier intercommunal «  H ieselgriecht »  
à  Reimberg est pratiq uement terminé. I l nous f aut j uste 
le beau temps pour semer la pelouse pour l’ aire de 
dispersion des cendres. U n j ardin du souvenir est 
également prévu au cimetiè re de B ettborn. 

L a passerelle traversant la Roudbach au niveau du 
centre culturel op der F abrik à  Platen a dû  ê tre 
remplacée. L e nouveau passage plus large est 
maintenant accessible aux  personnes à  mobilité 
réduite et nos amis q uadrupè des n’ hésiteront plus 
pour le traverser. 

En ce q ui concerne le plan d’ aménagement général 
( PAG ) ,  nous arrivons bientô t à  la ligne d’ arrivée dans 
l’ attente de l’ approbation déf initive du ministè re ;  de 
plus nous sommes en train de travailler sur le nouveau 
rè glement communal sur les bâ tisses. 

L a nouvelle clé de distribution pour les subsides à  
allouer à  nos associations et clubs a été appliq uée. U ne 
maj orité des associations s’ est vue attribuer un surplus 
f inancier non négligeable,  ce q ui a certes pu compenser 
le manq ue de recettes durant cette crise du C ovid 19. 
Nous espérons ainsi q u’ elles puissent toutes préserver 
leurs activités au niveau culturel et sportif . 

Malheureusement d’ autres proj ets trainent dans une 
procédure administrative longue et parf ois pénible 
malgré q ue la commune a accompli toutes les 
démarches nécessaires. L e dossier de l’ accè s à  la 
décharge inerte ainsi q ue la transf ormation et 
reconstruction de la piste vélo/ q uadrix  derriè re le 
centre culturel F abrik sont soumis à  de nouvelles 
démarches et études environnementales. Nous restons 
attentif s et poursuivons nos ef f orts. 

Mê me si l’ an 2021 ne sera certainement pas encore 
une année normale,  j e vous souhaite dè s à  présent de 
j oy euses Pâ q ues et un beau printemps ensoleillé ;  
gardez le moral et restez en bonne santé. 

Marc G ergen 
B ourgmestre 
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        I nterview  mam John K rause vun der Rénk,  deen den 1. Februar am     

          Gemengesekretariat als Redakter ugefaang huet mat schaffen. 

      H ien ass z’ erréchen um tél. 26 6  29 9  111 

    oder iw w ert email: jkrause@preizerdaul.lu 

 

 

Een neien Mataarbichter 

Wou kéins Du hier, wéi laang bass du schonn am 
Préizerdaul ? 

Ech sinn e Stater Jong, hu kuerzzäiteg am Minett mat 
menger jëtzeger Fra gewunnt an ier mer an den Daul komm 
sinn ware mer 9 Joer zu Buerschent.

Erziel eis e wéineg ween’s Du bass ?, wat deng 
Interessen, deng Hobbye sinn ? 

Ech sinn 43 Joer al, glécklech bestuet a stolze Papp vun 2 
Meedercher. Ech hunn 3 äler Geschwëster wou ech den 
Nesthocker dovunner war. Meng Elteren hu mech Respekt, 
Éierlechkeet a Nächsteléift geléiert, Wäerter déi ech nieft 
Spaß a Vertrauen menge Kanner weider vermëttelen.

Ech sinn ee ganz offene, soziale Mënsch, e 
groussen Déierefrënn a kachen immens gären, dofir meng 
Begeeschterung fir di südlännesch Kichen an ech deelen de 
Motto slow food.  

Zu menger Fräizäit gehéieren verschidde Sportaarten, Moto 
fueren, chillen, liesen, iwwerhaapt alles wat mech kierperlech 
a geeschtlech fuerdert  a fit hält.

Wat gefëllt dir gutt um Préizerdaul ?, wat manner ?

Meng Famill huet sech hei direkt wuelgefillt, an eiser Cité sinn 
och séier gutt Frëndschaften entstanen.  Als Papp an duerch 
de Sport (Fussball) hunn ech zimlech einfach den Uschloss 
fonnt an di Dauler Leit hu mer et wierklech einfach gemaach.

Di geografesch, ländlech Lag gefält mer, a mir ginn als Duerf 
mat deem néidegste versuergt wéi e Bäcker, Epicerie, Bank, 
Café (Disco zu där Zäit ) a Restauranten…. a fir di gréisser 
Akeef ass een och direkt mam Auto séier iwwerall do.

Manko zu eiser Zäit wou d’Kanner kleng waren, ware fir 
mech d‘Spillplazen, a wat ech bis haut nach net ob ville Plaze 
verstinn, d’Breed vun den Trottoiren, di zimlech schmuel 
sinn.

Wéi huet déi beruffleche Parcours bis elo ausgesinn ?  
Nodeems ech meng Studien net fäerdeg gemaach hat, sinn 
ech iwwert e kuerze Tëschestopp vu Ronn engem Joer beim 
Staat, beim Offallsyndikat, dem  SIDEC gelant an no 16 Joer 
koum leider Zäit aus berufflechen a perséinleche Grënn Äddi 
ze soen. fir

Wat huet Dech motivéiert Deng Kandidatur op der 
Gemeng ze stellen ? 

Ech wollt beim SIDEC fort an eppes hei an der Géigend 
sichen. Meng Astellung a Motivatioun fir eppes Neies an och 
komplett Aneschtes auszeprobéieren huet mech also 
net ofgehale fir fir sech ob di heite Plaz ze mellen.

Wat erwaarts Du Dir vun denger neier Aarbecht ?

Si soll ofwiesslungsräich sinn a mech fuerderen, de 
Rescht kënnt vun eleng. Ech hunn zwar keng Praxis wat 
Gemengenwëssen ugeet, mee meng jëtzeg 
Liewenserfarung privat wie berufflech maache mir villes 
méi einfach. Ech gi lo besser eens wéi als 20jähregen 
egal wou ech lo géif schaffe goen. Iwwert nei Projeten 
déi der Gemeinschaft hei am Daul géifen ze gutt 
kommen géif ech mech och freeën, mee dat läit mengen 
ech jo net a menger Hand, (dofir hu mer jo eis Politiker...

Wéi waren deng éischt Andréck bis elo vun der 
Aarbecht ? vun der Gemeng ? vun 
den Aarbechtskolleegen ?

Ganz positiv, an ofwiesslungsräich. De Kontakt mat de 
Leit, deen ech net scheien, ass och wichteg a schéin, 
zemools lo an der jëtzeger Zäit ass dat soziaalt net ze 
vernoléissegen. Ech sinn och iwwerrascht wéivill Leit ob 
d’Gemeng kommen. Ganz positiv ass hei och 
d’Atmosphär vis à vis den Awunner, häerzlech an 
hëllefsbereet. Hei ginn d’Leit net einfach als Client XY 
„ofzerwéiert“.

Ech sinn ganz zefridden a ginn och gutt encadréiert vun 
de Politiker, wéi och vun den Aarbechtskolleegen, déi dat 
néidegt Wëssen hunn a virun allem ob eng 
grouss Erfahrung zréckgräife kënnen,  firwat soll ech mir 
also Suerge maachen.

Wat wënschs Du dir fir Zukunft, wat deng Aarbecht 
op der Gemeng ugeet ? 

Ech kenne leider nach net de genauen Oflaf wéi alles 
geet a wéi sech jiddereen hei organiséiert. Et ass och net 
ëmmer einfach fir d’Kolleegen, gläichzäiteg hier 
Aarbecht ze maachen a mir alles musse weisen… Mir 
mussen eis mol all besser kennen léieren, jiddereen huet 
seng Stäerken an och Schwächten, wann een déi kennt 
oder selwer mol weess, da kann een domadder och gutt 
schaffen. 

Mir sinn hei en Team, wou sech een ob den aneren 
verloosse soll kënnen. Mäin Interesse läit ganz vill ob der
Kommunikatioun, ee Grondpilier an enger Verwaltung, 
dat soll intern wéi och extern a mengen An klappen, wat 
awer an eiser heidiger „Facebook Gesellschaft“ alles 
mee net einfach ass.

Eppes wat mir och ganz positiv opgefall ass, ass dat 
d’Gemeng ewéi och d’Veräiner hei vill Manifestatioune 
plangen, also dee sozialen Aspekt, et „ass ëmmer eppes
lass“ am Daul. Hoffe mer mol dat mir nees séier zréck 
dohinner fannen a wéi se gären am Süde soen „la dolce 
vita“ nees zesumme genéisse kënnen.
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Eis Z eitung op recy kléiertem Pabeier 
E ganz neit Gefill 

Eis Z eitung,  d’ Préizerdauler Noriichten gesäit anescht aus,  a virun allem f illt se sech nei un. Et gouf  
decidéiert op deen H éichglanzpabeier ze verzichten an elo e Pabeier ze huelen deen zu engem vill méi héij e 
Prozentsaz aus recy kléiertem Pabeier besteet. 

D’ Ë mweltverwaltung huet an enger Etü de  f estgestallt,  datt all Awunner hei zu L ë tzebuerg am J oer të scht 
279 kg an 423 kg Pabeier gebraucht,  dat ass am europäesche Verglach relativ héich f ir net ze soen 
Spë tzereider. Virun allem als Z eitung,  f ir ze schreiwen,  f ir ze printen,  an der Kichen,  f ir anzepaken,  f ir ze 
baken,  f ir ze botzen,  op der T oilette a.s.w.. O ch wann de Moment scho ronn 57 %  vun de Pabeierproduiten 
op der B asis vun Pabeierof f äll oder H olzof f äll produzéiert ginn,  mussen awer nach vill B eem aus dem B ë sch 
an d’ Pabeierproduktioun. 

Dee Pabeier dee mer elo f ir eis Préizerdauler Noriichte benotzen huet den F SC - L abel “ Recy clé” ,  dat heescht,  
an der H ierstellung vum Pabeier däerf  j ust Pabeier an H olzof f all benotzt ginn. Duerf ir sollt all gebrauchten 
awer propperen Pabeier an déi blo Poubelle. Deen H olzof f all besteet aus gebrauchtem H olz,  also H olz wat 
scho virdrun op eng aner Art a W eis genotzt ginn ass,  z. B sp. Miwwel,  Paletten oder an der C onstructioun. 
100%  Recy cle- Pabeier huet donief t och nach eng besser Energiebilanz an e méi niddregen 
W aasserverbrauch wéi konventionelle Pabeier. 

Awer wéi bei allem,  ass et net j ust de L abel deen alles ausmécht,  mä och d’ Q uantitéit vum Verbrauch vu 
Pabeier. Mat einf ache G esten ka j iddereen säi Pabeierverbrauch reduzéieren. Eis nei Z eitung geet op alle 
F all scho mol an déi richteg Richtung. 

 1 https: / / environnement.public.lu/ f r/ actualites/ 2021/ 02/ etude- papier.html 

L e b ul l eti n  c om m un a l  “ P ré i z erd a ul er N ori i c h ten ”  s e pré s en te s ous  un e n ouv el l e tex ture.  O n  a  d é c i d é  d e 
ren on c er a u pa pi er g l a c é  et d ’ uti l i s er d oré n a v a n t un  pa pi er O f f s et rec y c l é  “ F S C  Rec y c l ed  C red i t” .    

 F ern a n d  M ul l er 

 

 

N ohëllef gesicht!  

Ë mmer rem gi mir,  d’ Schoulpersonal vun Elteren ugeschwat,  ob mir keng Persounen am Duerf  wéissten,  déi hire Kanner 
kéinten Nohë llef  ginn virun allem an den 2 Sproochen Däitsch a F ranséisch,  oder och mol an der Mathé. 

Duerf ir wollte mir iwwert dë se W ee een O pruf f  starten:  

Sidd dir interesséiert eisen Dauler Schü ler Nohë llef  ze ginn,  da meld iech iwwer Mail bei der Schoulpresidentin 
classe99.bettborn@ ecole.lu 

Mir ginn äer Kontakter dann un di j eweilig Elteren virun. 

Ee grousse MERC I  am Viraus 

D’ Dauler L éierpersonal 
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Eng nei Rubrik f ir d’ Préizerdauler Noriichten 

Léif Matbiergerinnen a Matbierger, 
 

De Schäf f e-  a G emengerot wë ll I ech hei an eiser Duerf zeitung e neit F ormat proposéieren:  „ Diskussioun“ . 

Mir sinn iwwerzeegt,  dass verschidden U siichten a virun allem eng propper a respektvoll Ausenanersetzung 
doriwwer zu eiser Kultur an zu eisem politeschen Sy stem gehéieren a ganz wichteg sinn.  

B ei eis am Schäf f e-  a G emengerot gë tt vill diskutéiert –  heiansdo och ganz animéiert.  

Mee në mmen wéineg vun dë sen Diskussioune sinn iwwert de Rot eraus bekannt:   

- Am C ompte Rendu sti meeschtens j ust d’ Decisiounen  
- an an de Sitzungen ( déi j o ë f f entlech sinn)  hunn në mmen wéineg B iergerI nnen Z äit f ir 

nozelauschteren. 
 

F ir dass all déi interessant I nf ormatiounen f ir I ech verf ü gbar sinn,  wë lle mer I ech hei en Abléck ginn an 
d’ Suj eeë n,  déi mer am G emengerot kontrovers diskutéieren.  

F ir wat huet den een dof ir,  den aneren dogéint gestë mmt?   
W at waren do déi verschidden Argumenter?   
F ir wat huet sech vläicht och een enthalen?   

 

Vläicht huet Dir j o och Propositiounen f ir Suj eeë n,  déi mer sollten hei opgräif en?  Sot eis einf ach B escheed. 

D’ Z iel ass méi T ransparenz:  I ech mat anzebannen an I ech ze weisen,  wéi eng I wwerleeungen mer eis maachen. 

Dat ass e Versuch. Mir hof f en,  Dier gitt eis Ä r Meenung och dozou ran. 

Ären Gemengen- a Schäfferot 
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Diskussioun 1:  Schutz vum Patrimoine 

De Préizerdaul ë nnerstë tzt mat dem neie PAG  kloer den 
Denkmalschutz:  Vill al H aiser,  déi Sites &  Monuments f ir 
schü tzenswäert f onnt huet,  sinn elo ë nner kommunalen 
Denkmalschutz gestallt. 

An dat ass gutt esou!  -  F ir wat?  

1. Denkmalschutz erhält eis G eschicht a Kultur 
2. Denkmalschutz ass nohalteg 
3. Denkmalschutz erhéicht d‘ L iewensq ualitéit 

Geschicht a Kultur 
All Duerf  huet seng G eschicht. An déi gë tt gezielt vun de 
L eit,  déi se nach materlief t hunn –  an vum Patrimoine. Ass 
de Patrimoine bis f ort,  ass et egal,  ob ech vum Préizerdaul 
schwätzen oder vun Recken op der Mess. Dunn ass alles 
gläich. W éi identif izéieren sech d’ L eit dann nach mat 
hirem Duerf ?  F ir wat sollen se sech hei abréngen,  wann 
se muer grad esou an der selwechter W unneng zu B iwer 
kéinten wunnen?   

W éi schéin,  wann een an e Duerf  kë nnt an do nach direkt 
gesäit,  wéi et zu dem ginn ass,  wat et haut ass. An al 
T raditiounen op eng nei Art a W eis opliewe léisst:  W éi 
den G eméisverkaaf  am alen Më llechhaischen zu 
Rë mmereg. 

Nohaltegkeet 

Eist Ë mwelt gë tt duerch vill F acteuren belaascht,  e 
groussen dovun ass den B ausecteur. D’ Produktioun vun 
B eton mécht zum B eispill 8%  vun den C O 2- Emissiounen 
weltwäit aus,  den B auschutt bréngt,  wéi mer hei am Daul 
all Dag ze spiere kreien,  vill C amions op d’ Strooss an 
erf uerdert ë mmer méi Deponien. W ann mer vill al 
G ebailechkeeten erhalen,  brauchen mer manner vun 
dem Material an et entsteet manner B auschutt.  

Dobäi kë nnt,  dass vill nei H aiser vun gewë nnorientéierten 
Promoteuren bë lleg gebaut gi. O ch hei bei eis am 
Préizerdaul ass esou munch H aus,  wat scho no 15 J oren 
vill Problemer huet an në mmen nach wéineg W äert ass. 
De nächsten C amion f ir d’ B auschuttdeponie ass do 
virprogramméiert. 

 

H aut gë tt et së lleg Materialien,  mat deenen al H aiser 
renovéiert gi ( zum B eispill H anf  als Dämmmaterial an 
L eemputz) ,  déi net méi kaschten an virun allem an der 
H ierstellung an och U wendung eist Ë mwelt schounen –  
an domat och déi B ewunnerI nnen an deene H aiser,  déi 
ouni G ë f tstof f er liewen. 

Méi héich Liewensqualitéit 

O f t gouf  gesot,  dass mat dem Denkmalschutz eng 
Entmë ndegung vum Proprietär géif  stattf annen. Dat ass 
en Virurteel,  den ouni F ong ass:  Sites &  Monuments setzt 
haut d’ Prioritéit op d’ Erhalen vum H aus –  am modernen 
Kontex t. Sie wë ssen och,  dat Menschen haut aner 
U spréch hunn wéi an der Z äit. Konkret bedeit dat:  O ch 
wann mäin H aus ë nner Denkmalschutz f ält,  kann ech 
zum B eispill W unnengen an eng geschü tzt Scheier 
setzen,  nei F ë nster maachen oder eng komplett modern 
I nf rastruktur. An souguer nach besser:  Et krit een och 
interessant Subsiden f ir esou eng Renovatioun. O ch am 
Préizerdaul gë tt et genuch der B eispiller,  déi weisen,  wéi 
villf älteg Denkmalschutz ka gelief t ginn. Den,  den sech 
bei Sites &  Monuments ë mf reet krit séier raus,  dat beim 
kommunalen Denkmalschutz kengem d’ H änn gebonnen 
sinn,  mee dat een di kompetent B eroderI nnen op der 
Seid huet,  déi hë llef en,  op eng f lott Manéier ze 
renovéieren.  

Mee dat ass j ust een Argument op der hei Platz. Am 
G emengerot stellen mir eis of  déi F ro:  W éi bréngen mer 
hei ë mmer méi Më nschen ë nner,  wéi garantéieren mer 
och f ir Më nschen mat manner Akommes W unnraum an 
erhalen awer eis ländlech Struktur an W unnq ualitéit?  

De Schutz vum Patrimoine ass do en Deel vun der 
Ä ntwë rt:  W a mer H aiser erhalen ( of t mat G aart)  an zum 
B eispill d’ Scheieren f ir W unnengen notzen,  hu mer 
automatesch eng Duerchmë schung,  déi f ir j iddereen vun 
Virdeel ass.  

Esou bleiwen Platzen erhalen wo een sech ka begéinen,  
al B eem bleiwen en Më ttelpunkt vun engem Duerf deel 
oder en traditionellen B aueregaart garantéiert f ir 
d’ B ewunner an Noperen eng héich L iewensq ualitéit.       
            

M a rei k e B ö n i g k  
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Diskussioun 1:  Schutz vum Patrimoine 

Ech si géint ze vill Protektioun vun ale G emaier a 
probéieren dat lo hei z‘ argumentéieren. 

U  sech gehéiert een H aus och wann et een aalt H aus 
ass engem B esë tzer deen eigentlech dermat maache 
kann wat hie wë ll. Deem ass awer nit méi esou duerch 
de Schutz vun eisem Patrimoine duerch drë tt 
Persounen. Ass dat iwwerhaapt kompatibel mat eiser 
Konstitutioun wou Recht op B esë tz dra verankert ass?  

Ass eng al B ausubstanz geschü tzt,  si Modif ikatiounen 
dorunner méiglech awer nach laang nit alles ass 
erlaabt. Den Proprietär ass mat villen I nstanzen 
( G emeng / Sites et Monuments,  etc)  konf rontéiert a 
brauch vill G edold an Z äit f ir weider ze kommen. H ie 
muss och méi een grousse B udget virgesinn och wa mat 
Subsiden gewénkt gë tt déi ni all Käschten of decken. 

Erhale vun aler B ausubstanz bedeit j o och Erhale vun 
engem gewë sse B austil. Also wat hë nnert dann ee 
Proprietär drun een alt H aus of zerappen a mat den neie 
B autechnologien rë m selwecht dohinner opzeriichten. 
De Virdeel wier dat een den ale B austil bäibehält awer 
an energeetescher Sicht eng enorm Plus- value schaaf t. 
H u scho sou Proj eeë n gesinn,  ass einf ach genial awer 
ee no G o f ir F an vun der aler B ausubstanz. 

Doduercher dat eis G emeng enorm vill H aiser mam 
Statut protégé am PAG  f estgehalen huet,  ass si laut 
enger Maj oritéit vum G emengerot och gezwongen dat 
aalt H arpeshaus ( Site wou eis nei Schoul gebaut gë tt)  
ze erhalen. 

Erhalen vun deene G rondmaueren verdeieren j ust de 
Proj et vum neie Schoulgebai,  wierken sech negativ op 
den Energieverbrauch aus,  an de Proj et brauch méi Z äit 
f ir ë mgesat ze ginn. Doduercher dat d‘ Schoul méi no un 
d‘ Strooss Richtung Kierch eru kéint wees ech och nit 
wéi d‘ F assad vun dem H arpeshaus zum Virschäin soll 
kommen,  loossen mech mol vun den Architekten 
iwwerraschen. 

 

 

Al G emaier erhale bedeit och dat een nit méi dicht 
baue kann op dem T errain wou dat aalt H aus 
dropsteet. D‘ Méiglechkeet besteet al H aiser mat 
modernem B austil ze verbannen. De Problem vum 
H ë tzen gë tt dann och rë m méi komplizéiert oder wann 
ee Reewaasser verwende wë ll kann een säi Reservoir 
vum Reewaasser och duerch d‘ Statik vum alen H aus nit 
iwwerall aplangen. Al G emaier schweessen a mussen 
opwendeg behandelt ginn. Dë st ass de F all wa Ställ 
oder Scheieren a W unnengen ë mgewandelt ginn. Al 
H aiser hunn och dacks nit déi gewë nschten H éicht vun 
2, 5 Meter f ir d‘ G emäächer vu dat d‘ L eit f réier nit esou 
grouss waren. 

Al H aiser erhalen ass eng Saach vu L ibhaber déi den 
néidege C ash hunn. Promoteuren bréngen et ë mmer 
rë m f äerdeg al H aiser of rappen ze loossen a wann et 
muss si mat engem G eriichtsprozess. Den normale 
B ierger muss sech f ü gen well hien déi f inanziell 
Moy enen nit huet sich géint de Schutz vun sengem 
H aus ze wieren. 

Da ginn et och al G ebaier déi haut nit méi an eis Z äit 
passen an a mengen Aen dann och nit mussen erhal 
ginn. All Z äit huet seng G ebaier,  säi B austil. 

W at mech enorm stéiert ass,  dat mer ze wéineg iwwert 
de B austil vun haut schwätzen. H aut ginn of t kleng 
F ë nstere gebaut,  keng sy mmetresch F assaden an et 
gë tt bë lleg gebaut,  mat B autechniken déi nit nohalteg 
sinn an of t och nit f unktionell f ir L eit déi herno dra 
wunnen. W ann ee schonn de Patrimoine schü tzen wë ll 
da muss een awer och kucken wat haut alles u 
Neibauten entsteet. Do gë lt dacks j ust eng Reegel an 
dat ass d‘ Reegel vum G eld. F roe mech op an 30 J oer 
och L eit versichen d‘ H aiser vun haut ze schü tzen. E 
gewë sse Schutz vum Patrimoine ass gutt mee dann 
muss een och déi eng oder aner I ddi an di haiteg 
Neibauten af léissen loossen. B austiler vu f réier sollen 
an engem evolutive Së nn iwwerholl ginn a mat 
nohaltegen B autechniken verbessert ginn. Do gë tt et 
nach vill B edarf  u Verbesserung. 

Ren é  Z i g ra n d  
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                   Prochainement :  Station PackU p 24/ 24 dans la commune de     
Préizerdaul

U ne nouvelle station PackU p 24/ 24 de PO ST  L ux embourg sera installée au cours du premier semestre 2021 sur 
le parking à  prox imité du C entre C ulturel «  O p der F abrik » . 

C ette station vous permettra de récupérer vos colis q uand vous le désirez. 

Aprè s la mise en service de cette station PackU p 24/ 24,  vous pourrez prof iter de ce service gratuit de PO ST  
L ux embourg en créant un compte My Post sur www.my post.lu. Ensuite,  lors du shopping en ligne,  vous pouvez 
indiq uer comme adresse de livraison votre adresse privée,  en ajoutant votre numéro client personnel 
«  PackU p »  et en remplaç ant votre code postal par le code de la Station PackU p. Veuillez noter q ue ce code 
change en f onction des dif f érentes stations PackU p à  travers le pay s.  

U ne f ois votre colis livré dans la station,  un code secret ( PI N)  vous parvient par SMS et/ ou e- mail. C e code permet 
de récupérer votre colis dans la station à  la meilleure convenance. 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 

Geschwënn: PackUp 24/24 Statioun an der Gemeng Préizerdaul 
 

Eng nei PackU p 24/ 24- Statioun vu PO ST  L ux embourg gë tt am L af  vum éischte Semester 2021 um Parking beim 
C entre C ulturel „ O p der F abrik“  installéiert. 

Dë s Statioun wäert et I ech erlaben Ä r Päck of zehuele wéini Dir wë llt.  

No der Mise en Service vun dë ser PackU p 24/ 24 Statioun,  kë nnt Dir vun dë sem gratis Service vu PO ST  L ux embourg 
prof itéieren,  andeems Dir Ä re perséinleche My Post- Kont op www.my post.lu opmaacht. W ann Dir duerno online 
bestellt,  gitt Dir Ä r privat Adress f ir d' L iwwerung un a schreif t ë nnert Ä ren Numm Ä r perséinlech PackU p 
Clientsnummer an ersetzt Ä r Postleitzuel duerch de Code vun der PackU p Statioun. Dë se C ode ännert f ir j iddwer 
eenzel PackU p Statioun uechtert d’ L and. 

Soubal Ä re Pak an der Statioun ukomm ass,  kritt Dir automatesch e C ode ( PI N)  per SMS an /  oder E- Mail geschéckt. 
Dë se C ode erlaabt et I ech dann Ä re Pak sécher of zehuelen. 
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Procès-verbal de la séance du conseil 
communal du 17.12.2020

Sauf indication contraire toutes les décisions sont prises à 
l’unanimité.

Au début de la séance un point supplémentaire est ajouté 
à l’ordre du jour sur demande du conseiller Michel Loes au 
sujet de l’évaluation des mesurages de vitesse dans la rue 
de Folschette.

1. Décision relative à la salle de réunion du 
conseil communal durant la crise Covid-19

Les conseillers communaux décident que les séances du 
conseil communal puissent avoir lieu dans la salle du centre 
culturel « Op der Fabrik » pendant la crise Covid-19.

2. Point supplémentaire du conseiller Loes au 
sujet des mesurages de vitesse dans la rue de 
Folschette

Suite à l’évaluation des mesurages de vitesse dans la rue 
de Folschette à Pratz, certains dépassements importants 
ont été constatés, ce qui a incité le conseiller Loes à faire 
une demande y relative auprès du conseil communal. Ce 
dernier se propose de préparer un courrier aux autorités 
étatiques afin de demander une présence renforcée de la 
police, ainsi que d’exiger des mesures supplémentaires 
quant à la modération du trafic. Le conseiller Muller suggéra 
de rendre la zone 30 plus visible.

3. Fixation du prix du repas sur roues
Comme proposé par la « Croix Rouge Luxembourgeoise », 
le prix pour le repas sur roues s’élève à 15.- € à partir du 
1er janvier 2021.

4.  Programme d’action annuel Sicona pour 2021

Pour les travaux d’entretien annuels, tels qu’entre autres la 
taille écologique des haies, le fauchage des prairies maigres 
et humides ou encore la taille et la protection des arbres 
fruitiers, un montant de 65.000 € est prévu au budget 
ordinaire de la commune. Au budget extraordinaire un projet 
de renaturation de zones humides est prévu au lieu-dit « in 
den Sauerwiesen » à Pratz ; le montant y relatif s’élève à 
17.000 €.

La question s’est posée dans quelle mesure la commune 
aurait la possibilité de contrôler la réalisation effective des 
travaux envisagés. Le conseiller Muller attira l’attention sur 
des incohérences éventuelles au programme d’action, vu 
que d’après son opinion certaines haies à l’intérieur du 
périmètre seraient taillées et d’autres pas. 

Le conseiller Schaus se prononçait contre l’approbation du 
programme 2021 pour cause du projet de la renaturalisation 
« in den Sauerwiesen » ; d’après lui les riverains directs de 
la zone en question n’auraient pas été consultés. La 
conseillère Boenigk en tant que déléguée auprès du 
syndicat Sicona, répliqua que ces discussions ont bien eu 
lieu.

           Sitzungsbericht vom 17.12.2020
Falls nicht anders angegeben, sind sämtliche Beschlüsse 
einstimmig angenommen.

Eingangs der Sitzung ließ Bürgermeister Gergen einen 
zusätzlichen Punkt auf die Tagesordnung auf Anfrage von 
Rat Michel Loes setzen, welcher sich mit der Auswertung der 
Geschwindigkeitsmessungen in der rue de Folschette 
befasst.

1. Beschlussfassung betreffend den Sitzungssaal 
während der Covid-19 Pandemie

Die Räte beschließen die Gemeinderatssitzungen wegen der 
Covid-19 Pandemie im Kultursaal “Op der Fabrik” abhalten zu 
dürfen.

2. Zusatzpunkt von Rat Loes betreffend die 
Auswertung der Geschwindigkeitsmessungen 
in der rue de Folschette

Nach Auswertung des Geschwindigkeitsmessers in der rue 
de Folschette in Pratz sind doch einige erhebliche 
Übertretungen festgestellt worden, was Rat Loes dazu 
veranlasst diesbezüglich eine Anfrage im Gemeinderat zu 
stellen. Letzterer bietet sich an ein Schreiben an die 
staatlichen Instanzen zu verfassen um eine erhöhte 
Polizeipräsenz sowie zusätzliche Maßnahmen zur 
Verkehrsberuhigung zu fordern. Rat Muller meinte man 
müsse die Tempo 30 Zone sichtbarer machen.

3. Festlegen des Preises für Essen auf Rädern
Wie vom Roten Kreuz vorgeschlagen, beträgt der Preis für 
das Essen auf Rädern 15.- € ab dem 1. Januar 2021.

4. Aktionsprogramm Sicona für das Jahr 2021

Für die jährlichen Unterhaltsarbeiten, wie unter anderem das 
ökologische Schneiden der Hecken, das Mähen der 
Feuchtwiesen oder das Schneiden und den Schutz der 
Obstbäume werden 65.000 € im gewöhnlichen Haushalt der 
Gemeinde vorgesehen. Im außergewöhnlichen Teil des 
Haushaltes ist ein Projekt zwecks Renaturierung von 
Feuchtwiesen „in den Sauerwiesen“ in Pratz vorgesehen, 
welches die Gemeinde 17.000 € zu stehen kommen soll.

Die Frage kam auf, in wieweit es der Gemeinde möglich sei, 
die effektive Durchführung der anberaumten Arbeiten auch im 
Nachhinein zu kontrollieren. Rat Muller verwies auf mögliche 
Inkohärenzen im Programm, da seiner Meinung nach einige 
Hecken im Bereich des Bauperimeters geschnitten werden 
und andere wiederum nicht.

Rat Schaus verweigerte seine Zustimmung zum Programm 
2021 wegen des Renaturierungsprojektes in den 
Sauerwiesen, da seiner Meinung nach, nicht mit dem direkten 
Anrainer der betroffenen Fläche gesprochen worden sei. 
Rätin Boenigk entgegnete in ihrer Rolle als Delegierte des 
Naturschutzsyndikates Sicona, dass diese Gespräche sehr 
wohl stattgefunden haben.
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5. Beitritt zum Programm LEADER 2023-2029

Die Gemeinde Préizerdaul wird im Verbund mit den neun
anderen Gemeinden des Kanton Redingen zuzüglich der 
Gemeinde Mertzig dem neuen LEADER Programm für die 
Jahre 2023-2029 beitreten. Der Beitrag wird mit 9 € / 
Einwohner / jährlich verrechnet.

6.  Haushalt des kantonalen Sozialamtes

Die Räte genehmigten den Haushalt 2021 des kantonalen 
Sozialamtes. Der Beitrag der Gemeinde Préizerdaul ist für 
das kommende Jahr mit 53.201,71 € angesetzt.

7.  Einnahmeerklärungen

Verschiedene Einnahmeerklärungen wurden von den Räten 
angenommen.

8.  Berichtigter Haushalt 2020

Der berichtigte Haushalt für das Jahr 2020 wurde 
einstimmig angenommen. Letzterer schließt mit einem Boni 
von 1.212.087,48 € im gewöhnlichen Haushalt und einem 
Mali von 1.569.156,78 € im aussergewöhnlichen Haushalt 
ab. 

Verrechnet mit den Abschlusskonten des Jahres 2019 bleibt 
schlussendlich ein Boni von 869.780,50 € für das Jahr 2020.

9.  Haushalt 2021

Rat Loes appellierte noch einmal an Schöffen Zigrand den 
Schöffenratsposten aus freien Stücken aufzugeben, um der 
Gemeinde den beschwerlichen Weg eines 
Misstrauensantrages nach abgelehnter Haushaltsvorlage 
und der damit verbundenen Blockade der Verwaltung zu 
ersparen. 

Schöffe Zigrand entgegnete, dass er keinen Grund sehe 
sein Amt nieder zu legen. Desweiteren sei der im 
Schöffenratsbericht zitierte Satz, demzufolge der 
Bürgermeister sich über seine mangelnde Kooperation 
beklagt und ihn dazu aufgefordert habe, den 
Oppositionsmodus abzulegen, so nie gefallen und habe 
aber dazu geführt, dass er in der Presse und in der Dauler 
Zeitung in schlechtem Licht erschienen sei.

Bürgermeister Gergen ging noch einmal auf die Thematik 
betreffend die bereits in der letzten Gemeinderatssitzung 
zitierte Baugenehmigung ein und unterstrich, dass ein 
derartiges Verhalten seitens des Schöffen Zigrand eine 
normale Zusammenarbeit im Schöffenrat einfach unmöglich 
mache; falls man wirklich an einer seriösen politischen 
Arbeit interessiert sei, müsse man auch die nötige Zeit 
aufbringen, damit die Gemeinde weiter vorankommt.

5. Adhésion au programme LEADER 2023-2029

La commune Préizerdaul, conjointement avec les neuf 
autres communes du canton de Redange ainsi que la 
commune de Mertzig, va adhérer au nouveau programme 
LEADER pour les années 2023-2029. La participation 
financière au programme sera de 9 € / habitant /an.

6. Budget de l’Office Social du Canton de 
Redange

Les conseillers approuvent le budget 2021 de l’office 
social du canton de Redange. La participation de la 
commune Préizerdaul pour l’année à venir est fixée à 
53.201,71 €.

7. Titres de recette

Les conseillers approuvent différents titres de recette.

8. Budget rectifié 2020

Le budget rectifié de l’exercice 2020 est approuvé à 
l’unanimité. Celui-ci clôture avec un boni de 1.212.087,48 
€ au budget ordinaire et un mali de 1.569.156,78 € au 
budget extraordinaire.

En tenant compte du boni du compte de l’année 2019, il 
en résulte un boni général de 869.780,50 € à la fin de 
l’année 2020.

9.  Budget 2021

Le conseiller Loes fait encore une fois appel à l’échevin 
Zigrand de démissionner volontairement de son poste 
d’échevin, afin d’éviter la procédure pénible d’une motion 
de censure suite au refus d’approbation du budget et le 
blocage de l’administration communale en résultant.

L’échevin Zigrand répliqua qu’il ne voit pas de raison pour 
démissionner de ses fonctions.  En plus la citation figurant 
au procès-verbal du collège échevinal, par laquelle le 
bourgmestre se serait plaint de son manque de 
coopération et l’aurait invité de ne pas s’opposer à tout, 
n’aurait jamais été prononcée telle quelle, et aurait eu 
comme conséquence de le placer dans une position 
défavorable dans la presse et au bulletin communal.

Le bourgmestre Marc Gergen évoquait encore une fois le 
sujet concernant l’autorisation de bâtisse discutée déjà 
dans la séance du conseil communal précédente, et 
souligna qu’une telle attitude de la part de l’échevin 
Zigrand ne permettrait pas une collaboration normale au 
sein du collège échevinal ; si l’on s’intéressait vraiment à 
une activité politique sérieuse, on devrait aussi consacrer 
tout le temps nécessaire afin de faire progresser la 
commune.
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Rat Muller bedauerte die fehlende Harmonie, welche es dem 
Schöffenrat nicht möglich mache, mit einer Stimme vor dem 
Gemeinderat zu sprechen sowie das ständige Hinterfragen 
von bereits mehrheitlich getroffenen Entscheidungen. Rat 
Hilger monierte, dass man zwar als Team bei den 
Gemeinderatswahlen angetreten sei, jedoch Schöffe Zigrand 
definitiv kein Teamplayer sei.

Schließlich wurde die Haushaltsvorlage für das Jahr 2021 mit 
den Ja Stimmen von Rat Tom Schaus und Schöffen René 
Zigrand und den Nein Stimmen von Bürgermeister Marc 
Gergen, Schöffen Marc Rehlinger sowie der Räte Fernand 
Muller, Michel Loes, Franz Hilger, Mareike Bönigk und Marc 
Groben verworfen.

10.  Verschiedenes in letzter Minute

Ein Misstrauensantrag gemäß Artikel 37 des 
Gemeindegesetzes unterschrieben von Bürgermeister Marc 
Gergen, Schöffen Marc Rehlinger und der Räte Marc 
Groben, François Hilger, Michel Loes und Fernand Muller 
wurde in der Folge hinterlegt. In einer nächsten Sitzung darf 
erst über diesen Antrag abgestimmt werden, welcher die 
Absetzung des kompletten Schöffenrates zur Folge hat. 
Rätin Bönigk begründete ihre Verweigerung der Unterschrift 
unter den Antrag, da dieser ihr zu einseitig formuliert sei.

Bürgermeister Gergen machte noch einmal deutlich, dass die 
Haushaltsvorlage trotz momentaner Ablehnung eigentlich 
sehr ausgewogen und zukunftsorientiert sei, obwohl eine 
Anleihe von 2 Millionen Euro nötig sei um alle nötigen 
Projekte zu stemmen. 

Er bedankte sich schließlich beim Gemeindepersonal für die 
geleistete Arbeit im auslaufenden Jahr und kündigte die 
nächste Gemeinderatssitzung bereits für den 23. Dezember 
an.

Il est porté à la connaissance des habitants de 
la commune Préizerdaul que dans sa séance du 
20 novembre 2020, le conseil communal de la 
commune Préizerdaul a adopté un règlement 
interne concernant l’octroi des subsides aux 
associations ayant trait à la promotion du 
bénévolat et de la vie associative.

88, le public peut prendre 

Le conseiller Muller regretta la concordance manquante 
qui ne permettrait pas au collège échevinal de parler d’une 
seule voix devant le conseil communal, ainsi que la remise 
en question permanente des décisions déjà prises 
majoritairement. Le conseiller Hilger remarqua qu’on se 
serait présenté en tant qu’équipe aux élections 
communales, mais que l’échevin Zigrand ne possédait
définitivement pas un esprit d’équipe.

Finalement le budget pour l’année 2021 a été refusé avec 
les voix pour du conseiller Tom Schaus et de l’échevin 
René Zigrand et les voix contre du bourgmestre Marc 
Gergen, de l’échevin Marc Rehlinger ainsi que des 
conseillers Fernand Muller, Michel Loes, Franz Hilger, 
Mareike Bönigk et Marc Groben.

10.  Divers de dernière minute

Une motion de censure conformément à l’article 37 de la 
loi communale, signée par le bourgmestre Marc Gergen, 
l’échevin Marc Rehlinger et les conseillers Marc Groben, 
François Hilger, Michel Loes et Fernand Muller, est 
déposée ensuite. Lors d’une prochaine séance on pourra 
seulement délibérer sur cette motion, qui aura comme 
conséquence la démission du collège échevinal complet. 
La conseillère Bönigk expliqua son refus de signature de 
la motion par une formulation unilatérale de celle-ci.

Le bourgmestre Gergen précisa encore une fois que la 
proposition du budget, malgré le refus actuel, serait en fait 
très équilibrée et orientée vers l’avenir, bien qu’un emprunt 
de 2 millions d’euros serait nécessaire afin d’accomplir 
tous les projets. 

Il remercia par après le personnel communal pour son bon 
travail pendant l’année 2020, et il annonça la prochaine 
séance du conseil communal pour le 23 décembre.

Il est porté à la connaissance des habitants de 
la commune Préizerdaul que dans sa séance du 
20 novembre 2020, le conseil communal de la 
commune Préizerdaul a adopté un règlement 
portant fixation des primes à allouer pour 
l’acquisition et la réparation d’appareils 
électroménagers à haute performance 
énergétique.
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Sitzungsbericht vom 23.12.2020
Falls nicht anders angegeben, sind sämtliche Beschlüsse 
einstimmig angenommen.

1. Beschlussfassung betreffend den 
Sitzungssaal während der Covid-19 Pandemie

Die Räte beschließen die Gemeinderatssitzungen wegen 
der Covid-19 Pandemie im Kultursaal “Op der Fabrik” 
abhalten zu dürfen.

2. Annahme Misstrauensantrag

Bei den Gegenstimmen von Schöffen Zigrand und Rat 
Schaus wurde der in der letzten Sitzung vorgebrachte 
Misstrauensantrag angenommen, welcher die Auflösung 
des aktuellen Schöffenrates zur Folge hat.

3. Vorschlag von Kandidaten für die freien Posten 
des Bürgermeisters und den zwei Schöffen

In geheimer Wahl wurden folgende Kandidaten für die 
verschiedenen Posten vorgeschlagen:

• Einziger Kandidat für das Amt des Bürgermeisters war 
Marc Gergen, welcher 7 Ja Stimmen und 2 Nein 
Stimmen erhielt.

• Für die Wahl des Ersten Schöffen kandidierten Fernand 
Muller, welcher 7 Stimmen erhielt und Tom Schaus, 
welcher 2 Stimmen erhielt.

• Einziger Kandidat für die Wahl des 2. Schöffen war Marc 
Rehlinger, welcher mit 8 Ja Stimmen und einer 
Enthaltung gewählt wurde.

Anlässlich der freien Aussprache bedauerte Rat Loes die 
von Schöffen Zigrand veröffentlichte Stellungnahme auf der 
Internetplattform „mywort“, während Rätin Bönigk nochmals 
unterstrich nicht mit dem Wortlaut des Misstrauensantrages 
zufrieden gewesen zu sein, trotzdem aber ihre volle 
Unterstützung dem Schöffenrat garantiere. 

Rat Muller hoffe auf eine gute Zusammenarbeit im Schöffen- 
und Gemeinderat im Interesse der Dorfgemeinschaft, um 
der Gemeinde wieder ihre alte Vorreiterrolle im Sinne von 
Innovation und Nachhaltigkeit zurückzugeben, welche sie in 
früheren Jahren innehatte.

Nachdem Bürgermeister Gergen auf den oben zitierten 
Artikel von Schöffen Zigrand eingegangen war um punktuell 
einige Aspekte klarzustellen, schloss er mit der Feststellung, 
dass es der Gemeinde nicht an Arbeit in nächster Zukunft 
fehlen wird und dass es nun gelte die Kräfte zu bündeln. 
Allen Anwesenden sei ein gutes neues Jahr gewünscht, in 
welchem man sich wieder mehr Normalität erwarte.

Procès-verbal de la séance du conseil 
communal du 23.12.2020

Sauf indication contraire toutes les décisions sont prises à 
l’unanimité.

1.  Décision relative à la salle de réunion du conseil 
communal durant la crise Covid-19

Les conseillers communaux décident que les séances du 
conseil communal puissent avoir lieu dans la salle du centre 
culturel « Op der Fabrik » pendant la crise Covid-19.

2. Adoption d’une motion de censure

Avec les voix contre de l’échevin Zigrand et du conseiller 
Schaus, la motion de censure déposée lors de la dernière 
séance du conseil communal est acceptée, ayant pour 
conséquence la démission du collège échevinal actuel. 

3. Présentation majoritaire de membres du conseil 
communal pour les postes vacants du 
bourgmestre et des deux échevins

Par scrutin secret les candidats suivants sont proposés 
pour les différents postes : 

• Seul candidat pour la fonction du bourgmestre était Marc 
Gergen, qui a obtenu 7 voix pour et 2 voix contre.

• Candidat pour la fonction de 1er échevin était Fernand 
Muller, qui a obtenu 7 voix et Tom Schaus, qui a obtenu 
2 voix.

• Seul candidat pour la fonction de 2ème échevin était Marc 
Rehlinger, qui a obtenu 8 voix pour et une abstention.

Lors des discussions libres, le conseiller Loes regretta la 
prise de position de l’échevin Zigrand publiée sur la plate-
forme internet « mywort », tandis que la conseillère Bönigk 
souligna encore une fois son mécontentement quant au 
contenu de la motion de censure ; néanmoins elle assure 
son plein soutien au collège échevinal.

Le conseiller Muller espère une bonne collaboration au sein 
du collège échevinal et du conseil communal dans l’intérêt 
de la population, afin de rendre à la commune son rôle 
pionnier au sens de l’innovation et du développement 
durable, qu’elle exerçait il y a des années.

Après que le bourgmestre Gergen ait commenté l’article de 
l’échevin Zigrand cité ci-dessus afin de clarifier 
ponctuellement quelques aspects, il clôtura en remarquant 
qu’il resterait beaucoup de travail à faire à l’avenir et qu’il 
faudrait unir les forces à présent. Il souhaite une bonne 
nouvelle année à toutes les personnes présentes et un 
retour à la normalité.
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Vereedigung vum neie 
Schäfferot 

den 22. Januar 2021 
duerch d’Madame 
Taina Bofferding
am Inneministär

  P h otos  :  M i n i s tè re d e l ’ I n té ri eur 

17



 
 

Sitzungsbericht vom 26.01.2021
Falls nicht anders angegeben, sind sämtliche Beschlüsse 
einstimmig angenommen.

Eingangs der Sitzung ließ Bürgermeister Gergen fünf 
zusätzliche Punkte auf die Tagesordnung setzen. 

1. Beschlussfassung betreffend den Sitzungssaal 
während der Covid-19 Pandemie

Die Räte beschließen die Gemeinderatssitzungen wegen der 
Covid-19 Pandemie im Kultursaal “Op der Fabrik” abhalten zu 
dürfen.

2. Budget 2021

Die Haushaltsvorlage für das Jahr 2021 wird angenommen, 
welche einen Überschuss von 44.892,40 € voraussieht. Einige 
aktuelle Anpassungen zur diskutierten Vorlage vom 
Dezember wurden angenommen, unter anderem eine 
Kameraüberwachung des Schulkomplexes, da man in der 
letzten Zeit wieder vermehrt mit Vandalismus zu tun hatte.

3. Konvention betreffend Bereitstellung der Kirche

Bei Enthaltung von Rätin Bönigk wurde die Konvention 
zwischen dem Kirchefong und der Gemeinde angenommen, 
welche die Bereitstellung der Kirche in Bettborn seitens der 
Gemeinde an den Kirchefong zum Ausüben des katholischen 
Kultus angeht. Die Konvention beinhaltet eine Laufzeit von 
neun Jahren, welche verlängert werden kann. Der Kirchefong 
verpflichtet sich eine jährliche Aufwandsentschädigung von 
1.000 € an die Gemeinde zu bezahlen, sowie für die 
anfallenden Unterhaltskosten aufzukommen.

4.  Notarieller Kaufakt

Ein notarieller Kaufakt mit der Familie Martiny-Schaus aus 
Pratz wurde angenommen, mit welchem die Gemeinde eine 
Parzelle im öffentlichem Raum von 4 m2 zum Preis von 1.600 
€ erwirbt.

5.  Instandsetzung des Feldweges Wollefsheck

Die Asta hat einen Kostenvoranschlag in Höhe von 44.250 € 
erarbeitet zwecks Instandsetzung des vorderen Teiles des 
Feldweges hin zur Préizermillen, welcher hinter dem neuen 
Lotissement verläuft.

Rätin Bönigk stimmte gegen dieses Vorhaben, da sie im 
allgemeinen die Vorgehensweise der Gemeinde in Sachen 
Feldwegeprogramm nicht gutheißen kann.

6. Aufteilung von Grundstücken

Dem Kirchefong wurde eine Aufteilung zuerkannt, welche es 
erlaubt ein Doppelhaus im Ort genannt „Kircherech“ in 
Bettborn zu errichten. 
Der Familie Henri Van den Berg wird die Aufteilung ihres 
Grundstückes zwecks Errichten eines Wohnhauses in 
Bettborn anerkannt.

Procès-verbal de la séance du conseil 
communal du 26.01.2021

Sauf indication contraire toutes les décisions sont prises à 
l’unanimité.

Au début de la séance cinq points supplémentaires sont
ajoutés à l’ordre du jour.

1. Décision relative à la salle de réunion du 
conseil communal durant la crise Covid-19

Les conseillers communaux décident que les séances du 
conseil communal puissent avoir lieu dans la salle du centre 
culturel « Op der Fabrik » pendant la crise Covid-19.

2.   Budget 2021

Le budget pour l’année 2021 qui prévoit un boni de 
44.892,40 € est approuvé. Certaines adaptations actuelles 
auprès de la version discutée en décembre sont 
approuvées, entre autres une caméra de surveillance pour 
le complexe scolaire vu les actes de vandalisme répétés 
ces derniers temps.

3.  Convention de mise à disposition de l’église de 
Bettborn 

Avec l’abstention de la conseillère Bönigk la convention 
entre le « Fonds de gestion des édifices religieux » et la 
commune concernant la mise à disposition de l’église de 
Bettborn au « Fonds » aux fins de l’exercice du culte 
catholique, est approuvée. La convention est conclue pour 
une durée de neuf ans, renouvelable par tacite 
reconduction. Le « Fonds » s’engage à payer à la 
commune une indemnité annuelle de 1.000 €, ainsi que de 
subvenir aux frais d’entretien courants.

4. Acte notarié

Un acte de vente avec la famille Martiny-Schaus de Pratz 
est approuvé, par lequel la commune acquiert une parcelle 
sise au domaine public d’une contenance de 4 m2 au prix 
de 1.600 €.

5. Réfection chemin rural „Wollefsheck“ sur 220 m

L’Administration des services techniques de l’agriculture a 
élaboré un devis de l’ordre de 44.250 € concernant le 
réaménagement de la partie avant du chemin rural menant 
vers la « Préizermillen », passant derrière le nouveau 
lotissement.

La conseillère Bönigk se prononce contre ces travaux, 
puisqu’elle ne peut pas être d’accord avec la commune au 
sujet de la réfection des chemins ruraux en général.

6. Projets de morcellements

Un morcellement est accordé au « Fonds », qui permet 
d’ériger une maison jumelée au lieu-dit « Kircherech » à 
Bettborn.
Un autre morcellement de terrain est accordé à la famille 
Van den Berg aux fins de la construction d’une maison 
d’habitation.
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7.  Festlegen des Standortes und des Konzeptes für 
die neue Schule

Nachdem man sich in vorherigen Arbeitssitzungen mit 
verschiedenen Varianten und verschiedenen Standorten 
beschäftigt hatte, war es dem Gemeinderat nunmehr daran 
gelegen sich endgültig und einstimmig auf ein Konzept 
festzulegen. Das alte Harpeshaus wird nunmehr in den 
neuen Schulkomplex integriert, welcher auch einen 
Probesaal für die lokale Musikgesellschaft beinhaltet. 
Letzterer soll über einen separaten Eingang verfügen und 
auch für pädagogische Zwecke nutzbar sein.

8. Prinzipieller Beschluss zum Schaffen von 
bezahlbarem Wohnraum im Haus Schlesser.

Weiterhin wurde beschlossen im Haus Schlesser 
bezahlbaren Wohnraum in Vermietung einzurichten; 
diesbezüglich soll die Vereinbarung mit der Beraterfirma MC 
Luxembourg, welche ursprünglich für das Harpeshaus 
angedacht war, nunmehr für dieses Projekt umgeschrieben 
werden. Rat Schaus fragte in diesem Zusammenhang, ob die 
Immobilie Schlesser sich nicht auch für die 
Gemeindeverwaltung eigne, worauf Bürgermeister Gergen 
entgegnete, dass man nicht umhinkomme als Gemeinde 
Verantwortung in Sachen bezahlbarer Wohnraum zu 
übernehmen.

9.  Aufhebung eines Amtes als Vertreter im Syndikat 
„De Réidener Kanton“ 

Bei 7 Ja Stimmen, 1 Nein Stimme und 1 Enthaltung wurde 
Rat Zigrand seines Amtes als Delegierter der Gemeinde im 
Syndikat „De Réidener Kanton“ enthoben.

10. Ernennung eines Vertreters im Syndikat „De 
Réidener Kanton“

Mit 8 Ja Stimmen und 1 Enthaltung wurde Schöffe Fernand 
Muller als Delegierter der Gemeinde für das Syndikat „De 
Réidener Kanton“ bestimmt.

11. Erteilung einer weiteren Stunde politischen 
Urlaubs

Schöffe Fernand Muller wird eine zusätzliche Stunde 
politischen Urlaubs für seine Aufgaben in den verschiedenen 
Gemeindesyndikaten zuerkannt.

12. Verschiedenes 

Auf Anfrage des Gemeindesyndikates „Réidener Schwämm“ 
gaben die Räte grünes Licht für die Ausarbeitung von Studien 
und Plänen für eine Vergrößerung des Schwimmbades in 
Redingen.

Letzteres stößt zunehmend an seine Grenzen was den 
Schwimmunterricht für Schulkinder angeht; zudem muss die 
gesamte Technik für Wasseraufbereitung von Grund auf 
erneuert werden.

7. Décision de principe quant au site et 
l’aménagement du nouveau campus scolaire

Après d’avoir analysé différentes variantes et différents 
sites possibles pendant des réunions de travail 
précédentes, le conseil communal a tenu désormais de 
fixer définitivement et unanimement un concept pour le 
nouveau complexe scolaire. L’ancienne maison
« Harpes » sera intégrée dans le projet, qui prévoit 
également une salle de répétition pour la philharmonie 
locale. Celle-ci sera accessible par une entrée séparée et 
pourra également être utilisée à des fins pédagogiques..

8. Décision de principe quant à la transformation 
de la maison Schlesser en logements à  coûts 
modérés

Il fût également décidé d’aménager des logements à 
coûts modérés en location dans la maison Schlesser ; à 
ce propos la convention conclue avec le bureau d’études 
MC Luxembourg au sujet de la maison Harpes, sera 
maintenant réécrite pour ce projet-ci. Le conseiller 
Schaus demanda si l’immeuble Schlesser ne se prêterait 
pas pour les besoins de la commune, après quoi le 
bourgmestre répliqua que la commune devrait prendre sa 
responsabilité en matières de logements à coûts 
modérés.

9. Révocation d’un délégué auprès du syndicat 
« De Réidener Kanton »

Avec 7 voix pour, une voix contre et une abstention, le 
conseiller Zigrand a été révoqué en tant que délégué 
auprès du syndicat « De Réidener Kanton ».

10. Nomination d’un délégué auprès du syndicat 
« De Réidener Kanton » 

Avec 8 voix pour et une abstention l’échevin Muller est 
nommé en tant que délégué auprès du syndicat « De 
Réidener Kanton ».

11. Attribution d’une heure de congé politique 
supplémentaire

Une heure supplémentaire de congé politique est 
attribuée à l’échevin Fernand Muller afin d’accomplir sa 
fonction auprès des différents syndicats de communes.

12. Divers de dernière minute

Suite à la demande du syndicat « Réidener Schwämm »
les conseillers donnent leur accord pour l’élaboration de 
plans et d’études pour l’agrandissement de la piscine de 
Redange.

La piscine atteint ses limites de plus en plus en ce qui 
concerne la natation scolaire ; en outre la rénovation des 
installations techniques pour le traitement de l’eau 
s’impose. 
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Réfection chemins ruraux                                                                                                              136.000 €
Erneuerung Feldwege

Remplacement éclairage piétons                                                                                                     55.000 €
Erneuerung Beleuchtung Fussgängerstreifen

Réfection rue de la fontaine : début 2ième phase                                                                             350.000 €
Erneuerung rue de la fontaine : Beginn 2. Phase

Etude et plans pour la réalisation de logementsà coûts modérés                                                  100.000 €
dans l’ancienne maison Schlesser  
Ausarbeitung Pläne zwecks kostengünstigem Wohnraum im Hause Schlesser

Renouvellement de la signalisation des bâtiments communaux                                                      40.000 €
Erneuerung der Beschilderung der Gemeindegebäude

Aménagement cimetière forestier                                                                                                     50.000 €
Gestaltung Waldfriedhof

Columbarium et caveaux enterrés au cimetière de Bettborn                                                            50.000 €
Kolumbarium und unterirdische Urnenplätze auf dem Friedhof in Bettborn

Portes de garage de l’atelier communal                                                                                            65.000 €
Garagentore für das Gemeindeatelier

Nouveau Clark                                                                                                                                   35.000 €
Neuer Gabelstapler

Acquisition Maison Schlesser (Coût total : 1.725.000                                                                575.000  €
Ankauf Haus Schlesser (Gesamtpreis : 1.725.000 €)

Acquisition autres bâtiments                                                                                                           365.000 €  
Ankauf anderer Gebäude

Aménagement parcours cycliste derrière le hall des sports                                                             50.000 €
Ausbau Fahrradpiste hinter der Sporthalle

Détection incendie centre culturel et hall des sports                                                                         80.000 €
Brandmeldeanlage Kultur- und Sportzentrum

Etudes et plans nouveau complexe scolaire                                                                                   500.000 €
Ausarbeitung Pläne für die neue Schule

 

Il est porté à la connaissance des habitants de 
la commune Préizerdaul que dans sa séance 
du 26 février 2021, le conseil communal de la 
commune Préizerdaul a adopté un règlement 
concernant le cimetière forestier 
intercommunal à Reimberg au lieu-dit 
« Hieselgriecht ».

Dépenses extraordinaires pour l’année 2021
Die wichtigsten aussergewöhnlichen Ausgaben 2021

AVIS

Il est porté à la connaissance des habitants de la 
commune Préizerdaul que dans sa séance du 17 
décembre 2020, le conseil communal de la 
commune Préizerdaul a adopté un règlement-
taxe portant fixation du prix du repas sur roues 
à 15,00 € à partir du 01.01.2021.
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 Sitzungsbericht vom 26.02.2021

Falls nicht anders angegeben, sind sämtliche Beschlüsse 
einstimmig angenommen.

1. Beschlussfassung betreffend den Sitzungssaal 
während der Covid-19 Pandemie

Die Räte beschließen die Gemeinderatssitzungen wegen der 
Covid-19 Pandemie im Kultursaal “op der Fabrik” abhalten zu 
dürfen.

2. Stellungnahme zu den Reklamationen betreffend 
den allgemeinen Bebauungsplan

Architekt Albert Goedert vom Planungsbüro Espace et 
Paysages präsentiert dem Gemeinderat die sieben
Beschwerden zur geplanten Reform des Bebauungsplanes, 
welche nach dem Gemeinderatsbeschluss vom 20. 
November 2020 an das Innenministerium gerichtet worden 
sind; so wie das Gesetz es vorschreibt obliegt es nunmehr 
dem Gemeinderat seine Stellungnahme zu jeder einzelnen 
Reklamation abzugeben. Hierbei kam es zu vereinzelten 
Enthaltungen, respektive Gegenstimmen der Räte Bönigk, 
Schaus und Zigrand. Letzten Endes entscheidet die 
Innenministerin was davon zurück behalten wird oder nicht.

3.  Teilbebauungsplan „Reimberg“

Ein Teilbebauungsplan in Reimberg wird abgelehnt aufgrund 
der Nichteinhaltung eines zumutbaren prozeduralen 
Zeitrahmens, um folglich den Weg frei zu machen neue Pläne 
in den Verwaltungsablauf einzureichen, welche zudem den 
Vorschlägen der staatlichen Kommission gerecht werden.

4. Aufteilung von Grundstücken

Den Konsorten Peschon aus Bettborn wird eine Aufteilung 
ihres Grundstückes bewilligt, welche ihnen ein Bauvorhaben 
auf ihrem Gelände ermöglicht.

5. Konten des Jahres 2019

Die Konten des Jahres 2019 schließen mit einem definitiven 
Boni von 1.226.849,80 € ab. Der Gemeinderat nimmt Kenntnis 
einiger Beanstandungen seitens der Kontrollbehörde des 
Innenministeriums und der diesbezüglichen Antworten des 
Schöffenrates.  

6. Kontrakt Servert Grünschnittsammlung

Die Räte genehmigten den Kontrakt mit Herrn Pierre 
Schreiber aus Bettborn betreffend die Grünschnittsammlung 
auf dessen Hof für das Jahr 2021.

Procès-verbal de la séance du conseil 
communal du 26.02.2021

Sauf indication contraire toutes les décisions sont prises à 
l’unanimité.

1. Décision relative à la salle de réunion du 
conseil communal durant la crise Covid-19

Les conseillers communaux décident que les séances du 
conseil communal puissent avoir lieu dans la salle du 
centre culturel « Op der Fabrik » pendant la crise Covid-19.

2. Avis sur les réclamations contre le projet du 
PAG adressées au Ministre de l’Intérieur

L’architecte Albert Goedert du bureau d’études Espace et 
Paysages présente les sept réclamations contre la réforme 
du plan d’aménagement général, qui ont été adressées au 
Ministère de l’Intérieur suite au vote du conseil communal 
du 20 novembre 2020 ; comme le prévoit la loi, il incombe 
maintenant au conseil communal de donner son avis à 
chacune des réclamations. A ce sujet il y a eu des 
abstentions, respectivement des voix contre des 
conseillers Bönigk, Schaus et Zigrand. La ministre de 
l’Intérieur prendra les décisions finales. 

3. Projet d’aménagement particulier „Reimberg“

Un projet d’aménagement particulier à Reimberg est refusé 
à cause du dépassement d’un délai de procédure 
inacceptable, ce qui donne la possibilité dès lors de 
soumettre de nouveaux plans au dossier en cours, et qui 
répondront également aux propositions de la commission 
étatique.

4.  Projet de morcellement

Un projet de morcellement est accordé aux consorts 
Peschon de Bettborn afin de leur permettre un projet de 
construction sur leur terrain.

5. Comptes de l’exercice 2019 

Les comptes de l’exercice 2019 clôturent avec un boni 
définitif de 1.226.849.80 €. Le conseil communal prend 
acte des remarques faites par le Service Contrôle du 
Ministère de l’Intérieur et des réponses y afférentes du
collège échevinal.  

6. Contrat Servert Sàrl décharge déchets verts 

Les conseillers approuvent le contrat avec M. Pierre 
Schreiber de Bettborn concernant la mise à disposition de 
la décharge pour la collecte des déchets verts pour l’année 
2021.
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  7.  Änderungen am Reglement des Waldfriedhofes 

Nachdem die Räte bereits in einer vorherigen Sitzung ein 
betreffendes Reglement angenommen hatten, wurden jetzt 
einige Abänderungen am ursprünglichen Text 
vorgenommen, welche der realen Praxis eher entsprechen.

8. Festlegen der Gebühren für die Bestattung auf 
dem Waldfriedhof

Die Konzessionen auf dem Waldfriedhof werden mit 150,00 
€ für 15 Jahre und 300,00 € für 30 Jahre in Rechnung 
gestellt.

Desweiteren wird eine Gebühr von 300,00 € pro Bestattung 
fällig, welche sämtiche Nebenkosten abdeckt 
(Erinnerungsplakette, Inschrift, Zeremonie,..).

Das Verstreuen der Asche sowohl auf dem Waldfriedhof in 
Reimberg wie auf dem Friedhof in Bettborn wird mit jeweils 
150,00 € verrechnet.

 

9. Aufnahme der Gemeinde Walferdingen ins 
interkommunale Natuschutzsyndikat Sicona

Die Räte bewilligten die Aufnahme der Gemeinde
Walferdingen ins interkommunale Naturschutzsyndikat 
Sicona.

 

10. Änderungen im Haushalt

Um eine Familie in einer prekären Notsituation kurzfristig 
logieren zu können, bewilligt der Gemeinderat zusätzliche 
Finanzmittel.

-19 

11.  Abschlussrechnungen

Folgende Abschlussrechnungen wurden angenommen:

• Instandsetzung des Feldweges von Reimberg nach 
Everlingen: 115.602,01 €;

• Einbau eines Auffanggrilles zur Abführung des 
Oberflächenwassers in Platen im Ort “a Waul”: 
15.039,86 €;

• Ausbesserungsarbeiten im Feldweg nach Buschrodt: 
9.237,74 €.

12.  Vorkaufsrechte

Die Gemeinde verzichtet auf das ihr zustehende 
Vorverkaufsrecht bei einigen Parzellen.

 

 

 

7.  Modifications du règlement communal portant 
sur le cimetière forestier intercommunal 

Ayant déjà approuvé un règlement pertinent lors de la 
dernière séance, des modifications ont été faites au texte 
initial correspondant plutôt à la pratique réelle.  

8.  Fixation de  taxes et concessions relatives au 
cimetière forestier intercommunal 

Les concessions au cimetière forestier seront facturées à 
150,00 € pour 15 ans et 300,00 € pour 30 ans.

En outre une taxe de 300,00 € est due pour chaque 
inhumation, permettant de couvrir les frais 
supplémentaires (plaquette souvenir, épitaphe, 
cérémonie,...). 

La dispersion des cendres aussi bien au cimetière 
forestier de Reimberg qu’au cimetière de Bettborn sera 
facturée à 150,00 €.

9. Adhésion de la commune de Walferdange au 
Syndicat Intercommunal pour la conservation 
de la Nature 

Les conseillers approuvent l’adhésion de la commune de 
Walferdange au syndicat intercommunal pour la 
conservation de la nature Sicona.
 

10. Modifications budgétaires 

Afin de pouvoir loger à court terme une famille dans une 
situation de détresse, le conseil approuve des ressources 
financières supplémentaires.
 

11. Décomptes de travaux extraordinaires 

Les décomptes suivants ont été approuvés:

• Réfection du chemin rural de Reimberg à Everlange: 
115.602,01 €;

• Installation d’un collecteur pour l’évacuation des eaux 
usées à Platen au lieu dit “a Waul”: 15.039,86 €;

• Travaux de réparation au chemin rural direction 
Buschrodt: 9.237,14.

 

12. Droits de préemption 

La commune renonce à son droit de préemption pour 
l’achat de quelques parcelles.
 

 

 

22



e

a

une de 

ne

nge:

 
 

Règlement communal concernant le cimetière forestier intercommunal dans la commune 
de Préizerdaul.

Chapitre 1 – Dispositions générales   

Article 1
Le cimetière forestier intercommunal à Reimberg au lieu-dit “Hieselgriecht” est destiné au dépôt des 
cendres ou à la dispersion des cendres de dépouilles mortelles 

• de personnes décédées qui ont eu leur domicile ou leur résidence dans la commune de Préizerdaul ou 
dans une commune ayant signée la convention de coopération, à savoir les communes de Grosbous et 
d’Useldange ; 

• de personnes qui ont eu leur résidence sur le territoire de la commune Préizerdaul, respectivement la 
commune de Grosbous et Useldange et qui ont dû quitter celle-ci, soit pour des raisons de service, soit 
pour être admises dans une clinique ou dans une maison de retraite, soit pour être logées chez un 
proche-parent;

• de personnes décédées qui ont droit à être inhumées aux cimetières de la commune de Préizerdaul, 
respectivement la commune de Grosbous et Useldange en fonction de la dévolution héréditaire.  

Est strictement interdit la dispersion ou dépôt de cendres d’animaux domestiques ou d’autres animaux.

Chapitre 2 – Des concessions 

Article 2
Le bourgmestre de la commune de Préizerdaul détermine l’emplacement de chaque concession en 
commun accord avec le demandeur.  

Chaque concession donne droit à un emplacement (trou) autour d’un arbre pour une famille, le nombre de 
personnes étant illimité.

Le nombre maximal d’emplacements autour d’un arbre est fixé à 8 et peut être augmenté à 16.

Les concessions sont temporaires et accordées pour une durée de 15 ou de 30 années. Ces concessions 
sont renouvelables, à condition que le bénéficiaire fasse connaître son intention dans l‘année qui précède 
l‘expiration.  

Le renouvellement des concessions est fait avec l‘accord du conseil communal et moyennant le paiement 
d‘une nouvelle taxe en vigueur au moment du renouvellement.

Les concessions non renouvelées après expiration, peuvent être réattribuées. Priorité est alors accordée 
aux autres bénéficiaires d‘une concession auprès du même arbre.  

Article 3
Peuvent être inhumés dans une concession:

• Le concessionnaire et son conjoint ou partenaire
• Les descendants et ascendants avec leurs conjoints respectifs
• Les personnes ayant un lien de parenté du 2ème degré avec leurs conjoints respectifs  

Article 4
Les concessions respectivement le dépôt et la dispersion des cendres au cimetière forestier régional sont 
accordées en cas de décès. Aucun emplacement ne peut être accordé au préalable. 
  
Il n’y a pas de concessions pour la dispersion des cendres sur la clairière.
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Chapitre 3 - Du dépôt des cendres au cimetière forestier

Article 5
Le dépôt des cendres se fait uniquement par le personnel de la commune Préizerdaul, autorisé à cet effet 
par le bourgmestre de la commune Préizerdaul.  

Seul le personnel autorisé à cet effet pourra effectuer les travaux préparatoires (p.ex. ouverture près du 
tronc de l'arbre) relatives au dépôt des cendres.

Les ouvertures destinées au dépôt des cendres auront une profondeur de 20 cm et un diamètre de 20 cm 
environ.

Les cendres seront déposées librement dans les ouvertures préparées à cet effet. L'inhumation des cendres 
en urnes cinéraires est interdite. Suite au dépôt des cendres, les ouvertures seront fermées avec le déblai.  

La dispersion des cendres peut également se faire sur une clairière forestière aménagée à ces fins par 
toute personne autorisée à cet effet par le bourgmestre de la commune Préizerdaul.  

Les cérémonies d’adieu peuvent être accordées, sur demande au préalable, par le bourgmestre de la 
commune de Préizerdaul, qui veillera au maintien du caractère de décence et de piété appropriée.

Article 6
A l’entrée du cimetière forestier un plan de situation indique l’emplacement des différents arbres funéraires 
(1-9) ; une plaquette portant un numéro est fixée auprès de chaque arbre.
La commune Préizerdaul aménage un pavillon commémoratif en bois se prêtant pour les cérémonies 
d’adieu, et abritant un panneau indiquant les noms, prénoms, dates de naissance et dates de décès et 
l’emplacement des personnes inhumées. 

Une feuille commémorative reprenant les données de chaque défunt est fixée sur un arbre commémoratif.

L’inscription sur le panneau ainsi que sur la feuille commémorative est comprise dans la taxe à fixer par le 
conseil communal Préizerdaul.

Article 7
En vue de la gestion administrative, l’Administration communale Préizerdaul tient un registre reprenant tous 
les dépôts et dispersions de cendres avec les données suivantes:

• Nom et prénom du défunt
• Date et lieu de naissance du défunt
• Date et lieu du décès du défunt
• Dernier domicile du défunt
• Lieu du dépôt ou de la dispersion des cendres
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Article 8
Le caractère naturel de la forêt doit être conservé. Il est interdit au concessionnaire respectivement à ses 
apparentés et autres personnes de marquer la sépulture de manière quelconque, comme par exemple le 
dépôt et la plantation de fleurs et d’arbustes, respectivement toute autre forme de décoration funéraire. 
En cas de contravention, le personnel autorisé à cet effet par le collège des bourgmestre et échevins peut, 
aux frais du concessionnaire, enlever la décoration funéraire.  

Article 9
Lorsque, pour des raisons indépendantes de la volonté humaine (tempêtes, prolifération de parasites ou 
autres phénomènes naturels), une partie ou la totalité du cimetière forestier est détruite, les 
concessionnaires n’ont pas droit à reconstitution.  

Sur demande, la commune de Préizerdaul peut accorder l’attribution d’un nouvel emplacement, 
respectivement d’un nouvel arbre. Un déplacement des cendres n’est toutefois pas possible.  

Article 10
Le préposé forestier territorialement compétent assure la sécurisation du site.  

Article 11
Dans l’enceinte du cimetière forestier, toute utilisation d’un auto-corbillard ou véhicule privé est interdit.

Les transports doivent se faire dans les conditions de décence, de respect et de piété qui s’imposent.

Article 12
En principe, l’exercice de la chasse est autorisé sur le territoire du cimetière forestier, mais il est interdit 
d’y abattre du gibier. En cas de chasse, l’accès au cimetière forestier est interdit.  

L’exercice de la chasse sur le territoire du cimetière forestier se limite à 2 battues par années. 
L’organisation d’une battue sur le territoire du cimetière forestier doit avoir lieu en concertation avec 
l’administration communale Préizerdaul, étant donné que les funérailles ont priorité vis-à-vis de la chasse.  

L’aménagement d’installations cynégétiques telles que des affûts perchés et la distribution de nourriture 
au gibier sont interdits sur le territoire du cimetière forestier.  
Les ayants droit à la chasse tiennent compte du fait que des personnes circulent pendant toute l’année 
sur le site du cimetière forestier.  

Chapitre 3 - Des mesures de police générale

Article 13
Les personnes visitant le cimetière forestier doivent s’y conduire décemment et garantir une piété 
appropriée. L’accès au cimetière forestier régional est interdit à toute personne en état d’ivresse. Il est 
interdit d’y introduire des chiens ou d’autres animaux domestiques, à l’exception des chiens d’assistance, 
d’y circuler à bicyclette ou à motocyclette, d’y pénétrer avec des véhicules sans l’autorisation du collège 
des bourgmestre et échevins ou d’y laisser des voitures en stationnement

Article 14
Sans préjudice des peines prévues par les lois existantes, les infractions au présent règlement sont punies 
d’une amende de 25 à 250€.  

Chapitre 4 - Dispositions finales

Article 15
Un règlement-taxe à prendre par délibération séparée, fixe le montant de toutes les redevances dues.  
Le présent règlement entrera en vigueur suite à la publication conformément à l’article 82 de la loi 
communale modifiée.
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ETAT CIVIL 

 

                                                                                                                         

 
 

 

 

 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naissances 
Jurczy nski O scar             19 .01.2021 
D ijou May lie              24 .01.2021 
D a Silva L ey la              29 .01.2021 
Cammaert D e Jesus Stefan               3 1.01.2021 
Coulaud T imo              07 .03 .2021 
 

               Décès 
Missair René             24 .12.2020 
K remer- K intzele Suzette                  05 .02.2021 
 

Mir gratuléieren  
 
 

 der Madame H ilda L allemang- Schiltz fir hieren 
9 0. Gebuertsdag   * 26 .12.19 3 0 

 

 dem H är René Ferber fir säi 9 5 . Gebuertsdag    
                             *  3 0.01.19 26  
 
 der Madame L éonie K ieffer- Rollinger fir hieren 

8 5 . Gebuertsdag   *  01.02.19 3 6  
 

 der Madame Josette Bertemes- Escheid fir hieren 
9 5 . Gebuertsdag  *  20.03 .19 26  

 

B edingt duerch di sanitär Kris war et dem Schäf f erot 
nit méiglich de J ubilare perséinlich doheem ze 
gratuléieren. Sou kruten si eng B limmche respektiv 
eng C orbeille heem geliwwert. 

Partenariat 

 

    Roger H ilger –  Eileen Schmit   19 .02.2021 

 

Mariages 

 

Jeff A lbergo –  L aetizia Standardi    12.12.2020 

 

 

Matias Micael D a Silva –  Marta I sabel L opes Costa 
14 .02.2021 
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Rezent A arbichten 

D e Macadam an der 
rue de la fontaine zu 

Platen ass gemeet 

Eng nei Spillplaz op der Rénk 

Eng nei Chargy  Box  bei der Morgue 

A ussengebietsentw ässerung Sidero 
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D’ L eit aus den 10 G emengen vum Kanton Réiden hunn och am J oer 2020 erë m e grousst H äerz  bewisen 
a matgemaach bei der 5. Aktioun vum Kannerwonschbam. 

De C lub Soroptimist Mosaï k huet dë s Solidaritéitsaktioun viru C hrë schtdag gestart,  zesummen mat dem O f f ice Social 
( O SC ARE)  an dem Sy ndikat vun den 10 G emengen aus dem Réidener Kanton. 

Doduerch dass d’ L eit ee Kaddo kaaf t oder en Don gemaach hunn,  hat d‘ Aktioun Kannerwonschbam och dë st J oer e 
grousse Succè s. 

Ronn 130 Kanner hunn hiren W onsch erf ë llt kritt a konnten esou hiren Kaddo viru C hrë schtdag am O f f ice Social zu 
Réiden of huelen. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Di Rëmmericher Kanner gi liichten 
02.02.2021  Foto : Ginette Gantenbein 

VI L L  FREED  
SCH EN K EN  

 
A ktioun 

K annerw onschbam 
2020 

 

VI L L MO O L S 
MERCI !  
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W ëllkomm an de Paren A tertdall Sainte- Claire an Rammerich Saint- Valentin 

Beandrockend I nstallatiounsfeier vum Pater Jean- Jacq ues Flammang 

Am Kader vun enger beandrockender F eier e Sonnden,  3. J anuar 2021 an der Kierch vu Réiden/ Atert ass den Pater 
J ean- J acq ues F lammang of f iziell als neie Paschtouer vun de Paren Atertdall Sainte- C laire an Rammerich Saint– Valentin 
installéiert gin.  

Am U f ank vun der F eier déi zesummen mat enger Reih G eeschtleschen 
a Pateren vum U erden Sacré- C oeur C lairef ontaine,  
G emengevertrieder a Parleit zelebréiert gouf ,  ass den Dechen F élix  
Steichen a senger L audatio op d’ L iewen vum Pater F lammang 
agaangen,  den 1956 zu L amadeleine op d’ W elt komm ass. O p der 
kathoulischer U niversitéit zu L ouvain huet hien Philosophie an 
T heologie studéiert. Nom Départ vum Koordinator G érard Kief f er an 
dem Katechet C arlo Philippe,  den elo a Pensioun geet,  gin di zwou 
Paren an Z ukunf t vun de G eeschtlechen J ean-  J acq ues F lammang als 
curé-  moderateur a Vincent B illot curé-  subsdiaire souwi d‘ Paschtéier 
Mathieu J anssen a Marcel G rethen,  geleet.  Pastoralmataarbechterin 
bleif t weiderhin Mme. J oke de Kroon a Sekretärin Mme. Michè le 
Asseray . No deems dat de Pater J ean-  J acq ues F lammang sech bei 
Allen f ir die schéin I nstallatiounsf eier bedankt huet,  war séi W onsch 
och an Z ukunf t,  zesummen mat allen zoustännigen Autoritéiten,  
f räiwë lligen Matarbechter an alle L eit aus de Paren,  an enger gudder 
chrë schtlecher G emeinschaf t zesummenzeliewen. Musikalisch a 
gesanglich gouf  des F eier vum lokalen G esangveräin mam O rganist 
C arlo Philippe verschéinert.  
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Par ATERTDALL - Sainte CLAIRE 
 

Kierchen: 
Beckerich, Bettborn, Buschrodt, Colpach, Dellen, Ell, Elvange, Everlange, 
Grevels, Grosbous, Heispelt, Huttange, Kahlenberg, Kuborn, Lannen, 
Levelange, Michelbouch, Nagem, Niederpallen, Noerdange, Oberpallen, 
Ospern, Petit-Nobressart, Redange, Reichlange, Rindschleiden, Rippweiler, 
Roodt, Schandel, Schweich, Useldange, Vichten, Wahl 
Gemengen: 
Biekerech, Ell, Groussbus, Réiden, Préizerdaul, Useldeng, Vichten, Wahl

PARZENTRUM:
40, Grand’rue  L- 8510 Redange-Attert
E-Mail: atertdall@cathol.lu      Site: https://cathol.lu/atertdall
Kontosnummer: BCEELULL LU57 0019 5055 9545 4000
PASTORALEQUIPE : 
Père Jean-Jacques FLAMMANG S.C.J., curé-modérateur   
Tél : 661 746 852 / jean-jacques.flammang@cathol.lu 
Permanences: Daschdes & samschdes vun 9.30 – 11.30 Auer

Père Mathieu JANSSEN M.O., curé Tél: 23 63 00 30
Permanencen zu Useldeng am Parhaus: Mëttwochs vun 14.00–16.30 Auer

Abbé Vincent BILLOT, subsidiaire

Joke de KROON, coopératrice pastorale & catéchète Tél : 691 497 273  joke.dekroon@cathol.lu
Freides vun 9.00 – 13.00 Auer & op R-V 

Michèle ASSERAY, secrétaire Tél : 23 62 10 53 / atertdall@cathol.lu
Daschdes bis donneschdes vun 9.00 – 11.30 Auer & op R-V 

KRANKEN- & ALTENPASTORAL: Marie-Claire Rasqué Tél: 23 62 07 20 / 621 618 855

BEGRIEFNISPASTORAL / Téléphone d’urgence: Tél. 621 686 102
 

INFORMATIOUNEN AUS DER PAR ATERDALL SAINTE-CLAIRE
Zenter dem Januar 2021 hu mer an der Par Atertdall Sainte-Claire, zu där och d’Gemeng Préizerdaul gehéiert, eng 
nei pastoral Equipe. Memberen vun dëser Pastoralequipe sinn de Pater Jean-Jacques Flammang SCJ, Curé-
modérateur, d’Titularkatechetin Joke de Kroon, di zwee Geeschtlech, Père Mathieu Janssen M.O. an Abbé Vincent 
Billot, an d’Parsekretärin Michèle Asseray.  
Mat der Hëllef vun alle Benevollen a mat den Informatiounen, déi si aus der Par matkritt, plangt an organiséiert 
d’Pastoralequipe d’Parliewen mat deenen verschidden Aktivitéiten, déi am Parbréif an op Internet publizéiert ginn.  
An der Par Atertdall Sainte-Claire gëtt et eng ganz Rei vu benevollen Mataarbechter. Wéi d‘Wuert « benevole » et 
seet, sinn dat Persounen, déi gratis, ouni domat Geld ze verdéngen, hier Zäit, hiert Wëssen an hier Kënnen an den 
Déngscht vun der Par stellen. Dës Benevollen schaffen mat bei der Virbereedung op d’Éischt Kommunioun an op 
d’Firmung, bei der Familjekateches, an de Kanner- a Familjegottesdéngschter, bei der Kranken- an Altepastoral an 
bei der Equipe Begriefnispastoral, déi eng deeglech Telephonspermanence assuréiert an déi Famill am Trauer bei der 
Virbereedung vum Begriefnis begleet. Eng ganz Rei vu Persounen hëllefen och d’Kierchen an der Rei ze halen. Do 
wou et Leit gëtt, di Suerg fir eng Kierch droen, an där keng Sonndesmass gefeiert gëtt, do kann, op Wonsch, an der 
Woch Gottesdéngscht gefeiert ginn.   
Mat de Sonndesmassen proposéiert d’Par reegelméisseg « Eng 3/4 Stonn fir mech mam Härgott », Lectio divina 
(Partage a Gebiet mat der Bibel), eucharistesch Anbetung, Rousekranzgebiet... Geplangt ginn och Konferenzen, 
Bibelstudien, Gespréichsowenter zu reliéisen, kulturellen an gesellschaftspoliteschen Themen. Wann Leit Themen 
wëllen virschloen, da kënnen si sech un de Curé-modérateur wenden.  
D’Par ënnerstëtzt och Hëllefswierker, an et ass geplangt eng Equipe « Fratelli tutti » ze grënnen, déi konkret, Hëllef 
do organiséiert, wou si néideg ass. 
Am Abrëll gëtt de Pastoralrot vun der Par erneiert. De Pastoralrot, deen eng dräi Mol am Joer zesummekënnt, gëtt 
seng Virschléi der Pastoralequipe weider. Et soll wéinstens aus all Gemeng, besser nach aus all Duerf eng Persoun 
am Pastoralrot sinn, fir en harmonescht Zesummeschaffen ze erméiglechen an der grousser Par Atertdall Sainte-
Claire, zu där aacht Gemengen gehéieren. 
      Fir Kommentaren a Réckmeldungen: jjf@scj.lu 
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NEW ! Prolongation jusqu’à fin 2021 sous réserve de la finalisation de la 
procédure règlementaire

Programme top-up PRIMe House  
 

 

 

 

 

En date du 22 janvier 2021, le Conseil de gouvernement a adopté un projet de règlement grand-ducal prolongeant le 
régime d’aides financières PRIMe House jusqu’au 31 décembre 2021, sous les conditions et modalités 
actuellement en place. 
Les aides PRIMe House visent à soutenir les personnes physiques, les personnes morales de droit privé et des 
personnes morales de droit public (autres que l’État) s’engageant dans les domaines de la construction de logements 
durables, de la rénovation énergétique durable, ainsi que de la mise en valeur des sources d’énergies renouvelables.

La construction d’un logement : durabilité renforcée

Le régime d'aides étatiques PRIMe House est orienté vers la promotion de la durabilité des nouveaux logements, en se 
référant au système de certification LENOZ. L’allocation des aides est liée à l’obtention de 60 % des points réalisables 
pour la sélection des critères de durabilité des catégories « Écologie », « Bâtiment et installations techniques » et 
« Fonctionnalité ». L’aide (hors installations techniques valorisant les sources d’énergie renouvelables) est plafonnée à 
24.000 € pour une maison unifamiliale (160 € / m2 pour une surface max. éligible de 150 m2).

Sont visées les nouvelles constructions pour lesquelles l’autorisation de bâtir est demandée au plus tard le 31 
décembre 2021.Les travaux devront être réalisés au plus tard le 31 décembre 2024 (date de la facture).

La rénovation énergétique : rénovation durable et plus poussée 

Profitez de l’ augmentation des aides de 5 0 %  pour la rénovation énergétiq ue !

Prolongation jusqu’à fin 2021 sous réserve de la finalisation de la procédure règlementaire.
Sont visés les projets de rénovation pour lesquels la demande d’accord de principe est introduite au plus tard 
le 31 décembre 2021. 

La majoration de 50 % des aides s’appliquera aux travaux et services réalisés au plus tard le 31 décembre 2023 (date 
de la facture) : rénovation des différents éléments de construction de l’enveloppe thermique du bâtiment, mise en 
place d'une ventilation mécanique contrôlée, et conseil en énergie.

Le chauffage des logements : intégration poussée des énergies renouvelables

Profitez de l’augmentation des aides de 25 % pour les systèmes de chauffage favorisant les énergies 
renouvelables.
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Prolongation jusqu’à fin 2021 sous réserve de la finalisation de la procédure règlementaire. Sont visées les 
installations commandées au plus tard le 31 décembre 2021. La majoration de 25 % des aides s’appliquera aux 
investissements réalisés au plus tard le 31 décembre 2023 (date de la facture).

Des questions? Ou profitez d’un conseil de base gratuit en énergie co-financé par votre commune : 

Energieatelier 43, grand rue 8510 Redange Tel. 26 62 08 01 info@energieatelier.lu

Primes pour l’achat d’un véhicule électrique

Dans le cadre d'une reprise économique durable et en vue d'atteindre les objectifs fixés dans le Plan national intégré 
en matière d'énergie et de climat, le gouvernement a décidé d'augmenter / de renforcer le régime de primes pour 
véhicules à zéro ou à faibles émissions, valables du 11 mai 2020 jusqu'au 31 mars 2021. Une extension de ces primes 
est en vue, or les conditions exactes ne sont pas encore connues à ce jour-ci. 

Pour votre futur achat, utilisez les comparateurs carboncounter.lu et oekotopten.lu pour vous faire une idée des modèles 
disponibles.

Différentes primes peuvent être demandées par un conducteur écoresponsable auprès de l'Administration de 
l'environnement :

1. Prime pour ma voiture / camionette neuve 100% électrique
2. Prime pour mon véhicule neuf 100% électrique léger
3. Prime pour ma voiture / camionette neuve de type plug-in hybride 
4. Prime pour mon cycle neuf, vélo enfant compris

Pour plus d’infos : www.cleverfueren.lu
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Eis Rëmmerecher Wandmillen – wat ass de Plang?

Interview mam Paul Kauten, Administrateur Délégué vum 
Energiepark Réiden S.A. Den Energiepark bedreift de Wandpark vu 
Rëmmereg mat sengen zwee Wandrieder vum Typ DeWind D4 vu je 
600 KW. 

 

D’Wandmille feiere geschwënn hiren 18. Gebuertsdag. 

Wat ass de Bilan haut dovunner ?

De Bilan ass gemëscht, d’Produktioun war leider net esou héich wéi 
erwaart. Wëll d’Wandkraaft Ugangs 2000er nach an de 
Kannerschung war, ware mir all di Jore mat ville Panne geplot: 2x 
d’Boîte, 3 x d’Génératrice, 1x de Rotor (wéinst Blëtzschued) plus eng 
Rei méi klenge Problemer.

Finanziell hoffe mir, dass et null op null opgeet. Säit 2018 kréie mir 
och just nach de Maartpräis fir de Stroum, dee mir produzéieren. Dat 
ass ¼ vum Präis, dee mir virdru kruten an esou ass et säitdeem nach 
méi schwéier fir se um lafen ze halen.

D’Wandkonditioune waren och net esou gënschteg wéi bei der 
Planung virausgesot. Insgesamt ass nämlech de Wandindex, deen di 
duerchschnëttlech Wandgeschwindegkeet fir ee bestëmmte Site 
aschätzt, di leschte Joren no ënnen ugepasst ginn. An dat net 
nëmmen zu Lëtzebuerg, mee och an Däitschland.

Den ekologesche Bilan ass awer positiv, mir hunn ronn 18.000 MWh 
Stroum an dësen 18 Joer produzéiert. Dat ass de Stroumverbrauch 
vun ongeféier 200 Ménagen (Préizerdauler Gemeng hat den 1.1.2021 
674 Ménagen).

Et huet een an de leschte Jore mol ëfters gesinn, dass eng oder alt di zwou Wandmillen iwwert eng länger 
Zäit midd waren a net gedréit hunn. Firwat huet dee Schlof deelweis laang gedauert? 

Wann eng Boîte oder d’Génératrice futti fueren, da mussen Offeren ugefrot ginn, Expertise gemaach ginn, et dauert 
éiweg bis ee Kran do steet, wëll d‘Wiederkonditiounen dofir musse klappen,…. All dëst zitt sech immens, di laang 
Pausen hunn eis sécherlech och ni an d’Kaarte gespillt.

Bestëmmt hudd Dir Iech scho Gedanke gemaach iwwer eng méiglech Weiderentwécklung?

Mir sinn am gaange mat kucke fir ee Repowering-Projet unzegoen (Repowering bedeit dat di al Wandmille komplett 
duerch nei, méi performant Wandmillen ersat ginn). Dëse Projet ass aktuell an der Phase vun der Etüd, wou et drëms 
geet, zwou vum Gabarit (Héicht, Rotorduerchmiesser) änlech Anlagen dohinner ze setzen. Di bestoend Infrastruktur 
kinnt da nämlech iwwerholl ginn (Cablage, Netzuschloss, Traffo) an den Impakt op d’Landschaft wier quasi dee 
selwechten. Di envisagéiert Anlage si genau esou grouss, mee wëll se awer méi modern sinn, produzéieren se och 
méi a si manner ufälleg fir Problemer (keng Boîte).
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Mir sichen de Moment nom beschte Kompromëss: bis 800 kW Leeschtung pro Anlag kënne mir di bestoend Traffoen 
nämlech behalen. Soss, musse mer nei Traffoe kréien, déi mussen sech dann awer och rechnen. Mee egalwéi geet 
d’Produktioun an d’Luucht.

Kënnen di al Anlage recycléiert ginn? 

Den Tuerm ass aus Stol, deen ouni Problem ka recycléiert ginn. D’Generatricen a d‘Boite kënnen um 
Occasiounsmaart verkaf ginn. Nëmmen d’Rotorblieder mussen zerschreddert a spezifesch entsuergt ginn. Do ginn 
et awer entspriechend Betriber, déi dat maachen.

Bild: Anteil der Baustoffe am Gesamtgewicht einer Windenergieanlage in Prozent (Quelle: Veolia)

Ass et ugeduecht, dass d’Bierger sech bei dem neie Projet kënne finanziell bedeelegen ?

Mir préiwen, ob et méiglech ass d’Bierger ënnert iergendenger Form drun ze bedeelegen.

An zum Schluss nach, verréits Du eis wéini di nei Wandmillen dréinen?

Sou séier wéi méiglech. Et hänkt vun der Liwwerzäit a vun den néidegen Autorisatiounen of.

Merci fir Deng Informatiounen. Mir drécken dann d’Daumen, dass dat alles séier geet. Bonne Chance! 
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        H ëlleft eis N imm fir eis Bänken ze fannen!  

O p eisen O pruf f  am leschte B uet hin,  krute mir në mmen dräi Proposen erageschéckt,  an zwar f ir 
d’ B änken 7,  31 an 63. Mir sinn awer iwwerzeecht,  dass et nach vill weider I ddien doruechter ginn,  déi et 
awer nach net op eis G emeng geschaf f t hunn!  

Dowéinst géinge mir eis weiderhinn iwwert all Ä r Propose f reeë n. Schéckt eis w.e.g.:  

- De Numm vun Ä rer L ieblingsbänk ( B sp. B ellavista,  Kalbur,  Sonnebänk,  … )  
- Ä ert L ieblings- Spréchwuert oder W eisheet  

 

 

             W .e.g. op d’ Gemeng bei d’ Josée Ruppert schécken: jruppert@preizerdaul.lu oder uruffen: 26  6 2 9 9  14 0 

 

 

 

 

Mir soen I ech villmools Merci fir Ä r Bedeelegung!  

 

N ummer vun der Bänk:    X Y     - >  kuckt w.e.g. um L ink http: / / g- o.lu/ 3/ wQ SP 

Virschlag vum N umm:     B sp. ee F louernumm „ U m  A l es c h b i erg “   

Spréchw uert:                  „ B ist Du mü de,  lass Dich nieder,  gef ällt es Dir,  so komme wieder“      
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AKTIOUN PÄIPERLEK 2021 
GRATISPAKET MIT SCHMETTERLINGSSTAUDEN  
FÜR IHREN GARTEN! 
 

Im Rahmen der Aktioun Päiperlek hat SICONA sechs Stauden aus biologischem Anbau ausgewählt, die einen 
besonderen Wert als Nektarpflanzen für Schmetterlinge und andere Insekten haben. Sie können diese Pflanzen jetzt als 
Staudenpaket bei SICONA gratis bestellen. Rufen Sie uns an unter der Nummer 26 30 36-25 oder schreiben Sie uns eine 
kurze Nachricht mit Namen, Adresse, Telefonnummer und dem Betreff „Staudenpaket bestellen“ an 
corinne.camusel@sicona.lu. Bitte geben Sie in jedem Fall auch den Standort an, wo Sie Ihr Staudenpaket abholen 
möchten. Die Verteilung erfolgt Anfang Mai an folgenden Standorten von 17:00 Uhr bis 19:30 Uhr:  

• 04.05.2021: Schifflingen, Parkplatz Hall Polyvalent, rue Denis Netgen  
• 04.05.2021: Bissen, Parkplatz Gemeinde, 1, rue des Moulins  
• 04.05.2021: Olm, Parkplatz SICONA, 12, rue de Capellen 

Und vom 05. – 07.05.2021, von 8:00 – 12:00 Uhr und 13:00 – 16:30 Uhr, in den Bürogebäuden des SICONA.  
Terminabweichungen aufgrund der sanitären Situation werden ihnen ggf. zu einem späteren Zeitpunkt mitgeteilt. 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

DIESES BEET KÖNNTE EINEN PLATZ 
IN IHREM GARTEN FINDEN! 

 
 

ACHTUNG: Dieses Angebot richtet sich nur an die Bewohner der SICONA-Mitgliedsgemeinden. Bei Restbeständen 
können auch Bewohner aus Nichtmitgliedsgemeinden das Paket gegen Bezahlung erhalten.  

hat SICONA sechs Stauden aus biologischem Anbau ausgewählt, die einen 

Nepeta racemosa  
'Odeur Citron' 

Zitronige Katzenminze 

Stachys monieri  'Hummelo' 
Zottiger Ziest 

Saponaria ocymoides 
Polster-Seifenkraut 

Rudbeckia fulgida  var. sullivantii  'Goldsturm' 
Sonnenhut 

Oenothera missouriensis 
Polster-Nachtkerze 

Aster dumosus  'Blauer Gletscher' 
Blaue Kissen-Aster 

 

 

 

42



 
 

 

 

43



 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

44



 
 
 

 

45



 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
46



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
47



 
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

48



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

49



 
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
50



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
51



 
  
 

A ktivitéiten vun eise Veräiner 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I m Rahmen der ersten G eneralversammlung der neugegrü ndeten Vereinigung „ Pompj eeë n Préizerdaul Anno 1853 asbl“  am 29. 
J anuar wurde Nico Nols als langj ähriger J ugendleiter geehrt. 

Eingangs ging Präsident Paul J anssen auf  das J ahr 2020 ein,  das wegen der Pandemie- Krise an Aktivitäten sehr beschränkt war. 
T rotzdem ging sein Dank an alle 40 Mitglieder f ü r ihren Einsatz im verf lossenen J ahr,  mit der H of f nung auf  bessere Z eiten im 
ö rtlichen Vereinsleben. Sekretär Karsten Kü pper ließ  die Aktivitäten vergangenen J ahres Revue passieren und erinnerte an die f ü nf  
Vorstandssitzungen,  das B urgbrennen,  den B esuch im F euerwehrmuseum in W iltz,  sowie an die B arbaraf eier in G rosbous. Aus 
ihrem ausf ü hrlichen Kassenbericht konnte Anne- Marie F aber eine positive F inanzlage vorlegen,  die auch von den beiden 
Kassenrevisoren als einwandf rei bestätigt werden konnte. Nach der Entlastung des Vorstandes die unisono von der Versammlung 
gutgeheiß en wurde,  f and B ü rgermeister Marc G ergen in G egenwart von Schö f f e Marc Rehlinger anerkennende W orte des Dankes 
f ü r die stete Präsenz bei allen gemeindeinternen Veranstaltungen.  

N ach A bschluss der Versammlung kam es zur Ehrung des langjährigen und sehr geschätzten Feuerw ehrmannes und 
Jugendleiters N ico N ols.  

David Valent ging auf  die L auf bahn von Nico Nols ein,  der im J ahre 1971 im Alter von 14 J ahren seiner H eimat F euerwehr in B issen 
beitrat. Auch als W erksf euerwehrmann bei der heutigen Arcelor- Mittal F abrik in B issen war Nico ganz aktiv. Am 1. J anuar 1992 
trat Nico Nols der F euerwehr Préizerdaul bei,  wo er dann als begeisterter F euerwehrmann das Amt des J ugendleiters bekleidete 
und während 27 J ahren sich um die Ausbildung der J ugendf euerwehrmänner und Damen kü mmerte. Auf  spielerische W eise und 
mit der nö tigen Kompetenz und Ausdauer wurde an vielen W ettbewerben und Meisterschaf ten mit der J ugendf euerwehr 
teilgenommen,  wo teils auch beachtliche Erf olge erzielt werden konnten. Auch die stete Material-  und F ahrzeugwartung lag ihm 
sehr am H erzen. Mit Applaus wurde dem scheidenden J ugendleiter Nico Nols,  der auch weiterhin der lokalen F euerwehr- Amicale 
erhalten bleibt,  als Anerkennung mit einem praktischen G eschenk und einer F otomontage ü ber unvergessliche J ugendaktivitäten 
bei der F euerwehr ganz herzlich gedankt.  

Der Vorstand setzt sich zusammen aus:  Paul J anssen ( Präsident) ,  David Valent ( Vizepräsident) ,  Karsten Kü pper ( Sekretär) ,  Anne-
Marie F aber ( Kassenwärterin) ;  beisitzende Mitglieder sind:  C arlo L anners,  J ason Matgen,  J ef f  Schroeder,  Nico Nols,  Philippe F lick. 

Als Kassenrevisoren bleibt Marc G ergen und C harles Reiser weiterhin im Amt.  

 

 

 

Feuerwehrmann mit 
Leib und Seele 

Nico Nols, Abschied 
als Jugendleiter nach  

27 Jahren 
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           er rennen i  r i erd  ein  nder  

Am 21. F ebruar ist im Préizerdaul zwar wie j edes J ahr die B uerg abgebrannt worden,  aber 
einiges ist dabei anders gewesen als sonst,  viele von euch waren j a dabei und haben es 
selbst miterlebt. Als Amicale der Pompj eeë n Préizerdaul wollten wir natü rlich alles tun,  um 
trotz C orona an diesem T raditionsevent f esthalten zu kö nnen. Da die bestehenden Schutzmassnahmen keine 
Versammlung bei der B uerg und damit auch kein gemeinsames Essen und T rinken zugelassen haben,  sind wir 
auf  die I dee gekommen,  Dank der U nterstü tzung der G emeinde die Verkehrsf ü hrung f ü r diesen besonderen T ag 
so zu ändern,  dass alle Préizerdauler zumindest mit dem Auto an der brennenden B uerg vorbeif ahren konnten 
und sich anschliessend in einem improvisierten Drive- I n am Pompj eesbau mit Essen versorgen konnten. F ü r alle 
diej enigen,  die uns mit Spenden unterstü tzt oder am B uergbrennen teilgenommen haben als Erinnerung und 
Dankeschö n und f ü r alle als Eindruck vom diesj ährigen B uergbrennen haben wir diese kleine F otostrecke 
zusammengestellt,  die zudem auch einen kleinen B lick hinter die Kulissen erlaubt:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 V r erei n  er  

53



 
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

er rennen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 54



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

driVe in 

55



 
  
 

 

 

                       D irekt H ëllefen fir San A gustin am El Salvador 

De 14.03.2020 huet de Präsident am El Salvador decidéiert d́ L and präventiv an e komplette L ockdown ze setzen. Dë st 
kount awer nit verhë nneren,  datt den 18.03.2020 den éischte positive C ovid- 19 F all diagnostizéiert gouf . B is den 
21.03.2021 sinn 62.531 positiv F äll gemellt ginn a knapps 2000 L eit hunn den of f iziellen Z uelen no de Virus nit iwwerlief t.  

De L ockdown huet besonnisch d́ Salvadorianer aus de méi af geleeë nen a ländliche Regioune staark getraf f ,  well et f ir si 
nach méi schwéier ginn ass f ir iwwerliewenswichtig Produiten ze kaf en,  an hier eege Produkter ze verkaf en.  

A well dë st nach nit duergeet,  ass U f ank J uni den T ropestuerm ́ Amandá  iwwert d́ L and gezunn,  an huet enorme Schued 
ugeriicht. O nzielig L eit hunn hier H aiser schwéier beschiedigt oder ganz zerstéiert kritt,  d́ Recolte gouf e 
weggeschwemmt,  Stroossen si blockéiert an zerstéiert ginn.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Dorops hinn hu mir,  d‘ O NG  Komm H ë llef  mat 
Préizerdaul zesumme mat der F ondatioun L ë tzebuerg-
El Salvador nit gezeckt,  an eng Direkthë llef  vun am 
ganzen 45.000 €  zur Verf ü gung gestallt. 

 

 

 

O N G      D O N  

K O MM H EL L EF MA T  PREI Z ERD A U L  (3 0.000 € ) 3 3 6 4 3 , 9 4  $   

FO N D A T I O N  L ux - EL S                        (15 .000 € ) 16 3 6 2, 3 7  $  

T O T A L  D O N .                                        (4 5 .000 € ) 5 0006 , 3 1 $  
  1er.A CT I VI T É    CO U T S  

CO U T  D E     
PA N I ER 

D O N A T I O N  PA N I ER (205 3  
familles) 

4 0.128 , 4  $   19 , 3 2 $  

D O N A T . À  5 7  FA MI L L ES 
MA N Q . 8 17 .7 5  $  14 , 3 5  $  

A PPU I  A  L A  CL I N I Q U E 3 .3 9 4  $    

T O T A L  4 3 .5 22, 4  $  
 

REST A N T  6 .4 8 3 , 9 1 $  
 

2eme A CT I VI T E CO U T S  

EQ U I PE PO U R L A  CL I N I Q U E  2000 $   

D O N A T I O N  PA N I ER :FA MI L L ES 
EN  EX T RÊ ME PA U VRET É  

4 4 8 3 , 9 1 $  

Blockéiert Stroossen zu San A gustin Rio L empa 
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Dë se B udget gouf  an enger éischter Phase agesat f ir de 
F amille vu San Agustin,  iwwerliewenswichtig I esspäck mat 
G roundnahrungsmë ttel zur Verf ü gung ze stellen. An sou 
engem Pak an engem W äert vun 15 €  si rout B ounen,  Räis,  
Z ocker,  Maismiel,  Nuddelen,  T oilettepabeier,  U elig,  
F ix f eier, …  

 

 

                                  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

An enger zweeter Phase gouf  medizinischt Material f ir d́ Klinicken an och Privatpersounen zur Verf ü gung gestallt. An 
dë se Päck waren z.B . chirurgisch an F F P2 Masken,  T hermometeren,  Desinf ektiounsmë ttel, …  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jo Ruppert 

 

Verdeelung vun den I essenspäck 

Masken an D esinfektiounsmëttel 
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Mein Name ist Angela W ilden,  und ich betreibe seit 2016 ein H omestudio,  
d.h ein kleines Nagelstudio „ Angeĺ s Divine“ / “  U rban Nails Deutschland &  
L ux emburg“ ,  einen G roß handel f ü r Nagelprodukte der belgischen Marke 
U rban Nails mit O nlineshop f ü r den lux emburgischen und den deutschen 
Markt ( www.urbannailsdeutschland.de)  und ein Ausbildungszentrum f ü r 
Nagelsty listen im Preizerdaul zu Pratz. Z udem bin ich zertif izierter 
„ I nternational Mastertrainer“  und Mitglied des T rainerteams f ü r die T rainer 
und Distributeure der Marke U rban Nails.   

Als erste T eilnehmerin der B ranche aus L ux emburg ü berhaupt ist es mir am 
15 März gelungen bei dem renommierten W ettbewerb der Nagelbranche 
„ Naily mpia online“  f ü r unser L and 1 G oldmedaille,  2 Silbermedaillen,  2 
B ronzemedaillen sowie den T itel „ W inner of  Arts“  und „ W inner of  W inners“  
in der 2. Division nach H ause zu bringen. U nd das bei einer Konkurrenz von 
198 namenhaf ten Mitstreitern und Mitstreiterinnen aus 30 Nationen. 

 

 

 

 

  

D ' Musek suergt an der Pandemie fir e bësse Chrëschtstëmmung am D uerf 
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Eis nei Mataarbichter
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